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Marta Aleixandre Renau i Anna Serrano Darás van ser 
les protagonistes de les exaltacions dels dies 16 i 17 
de novembre al Teatre Payà, en les quals van rebre la 
insígnia oficial i la banda de reines falleres de la ciu-
tat per a l’exercici de 2014 de mans de l’alcalde, José 
Ramón Calpe, i amb un luxós dosser de fons, entapis-
sat per les falleres de les comissions, així com per les 
seues corts d’honor i dames de la ciutat. L’oratge va 
respectar finalment les exaltacions de Marta i Anna, 

el teatre PayÀ entronitza les reines marta i anna
que van comptar com a mantenidors -respectivament- 
amb Manuel Jiménez Ortiz, president de la Federació 
de les Fogueres d’Alacant, i amb Yolanda Navarro Ma-
tutano, membre de la falla Societat Club 53.

El calendari va continuar el dissabte 23 amb el ball de 
la reina a la Llar Fallera i dóna pas a un intens recorre-
gut amb les presentacions de totes les comissions al 
llarg de l’hivern i fins a arribar al Pregó i Crida al final 
de febrer, preludi de les festes de Sant Josep 2014.
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borriana Proclama PÚblicament marta aleixandre 
i anna serrano com a reines falleres de 2014
El Centre Municipal de Cultura La Mercé va acollir el 
diumenge 10 de novembre l’acte de proclamació de 
les reines falleres de la ciutat per a l’exercici de 2014: 
Marta Aleixandre Renau i Anna Serrano Darás, acom-
panyades per les respectives corts d’honor i per les 
falleres majors i presidents de totes les comissions; 
i en presència de tota la corporació, encapçalada per 
l’alcalde, José Ramón Calpe, i el regidor de Festes i 
president de la Junta Local Fallera, Carlos Solá.

L’acte, presentat per Jorge Tejedo, va començar amb la 
recepció a les dues reines per part de Calpe i Solá, que 
els van fer entrega de la insígnia oficial, del pergamí 
acreditatiu del seu nomenament i d’un ram de flors.

A continuació, va ser el torn de la resta de les falleres i 
presidents de comissions, abans que l’alcalde intervin-
guera per a destacar que Marta i Anna seran les prime-
res reines que viuran unes falles amb premis per cate-
gories als monuments fallers, alhora que va valorar el 
gran paper que han fet enguany les seues precedents, 
Cristina Flor Rufino i Berta Chabrera Fuentes.

Les Falles de Borriana 2014 seran les del 85é aniversa-
ri, va posar de manifest José Ramón Calpe, qui va mos-
trar el suport de tota la corporació a les noves reines i 
que va posar de  manifest el dinamisme del món de les 
falles i dels artesans i artistes a la ciutat, “clúster de 
referència a la Comunitat Valenciana, amb importància 
inclús en l’àmbit educatiu amb el nou cicle superior de 
Formació Professional”.

La Coral Infantil Borrianenca va tancar l’acte interpre-
tant en directe l’Himne Oficial de la Comunitat Valen-
ciana.
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les corts i dames Presenten la noVa indumentÀria
La sala de sessions de l’Ajuntament va ser escenari la 
vesprada de l’11 de novembre de la presentació de la 
indumentària oficial de les corts d’honor i dames de la 
ciutat de les reines falleres de 2014.

Marta Aleixandre Renau i Anna Serrano Darás, màxi-
mes representants de les Falles del proper exercici, 
han presidit l’acte acompanyades pel president de la 
Junta Local Fallera i regidor de Festes, Carlos Solá, i 
per les respectives corts i dames.
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necessàriament les idees expressades als arti-
cles signats.
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Els teixits són de Vives i Marí, i la confecció d’Álvaro 
Moliner. Els guarniments són de Creaciones Serres i 
les pintes d’Artesanía Castillo.

Les principals novetats enguany són que les falleres de 
les corts lluiran totes el mateix model de vestit i que 
el de les infantils també és oficial, la qual cosa s’ha 
aconseguit sense incrementar la despesa per part de 
l’Ajuntament.
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borriana estrena l’enllumenat PÚblic Que 
PermetrÀ estalViar un 70 % en consum elèctric
La sala de sessions de l’Ajuntament va acollir el 4 de 
desembre una sessió informativa per a donar a co-
néixer als veïns els avantatges del nou contracte de 
l’enllumenat públic, subscrit amb l’empresa Ferrovial 
Servicios per deu anys, i prèvia a l’encesa de les llu-
minàries tipus led instal·lades a la plaça Major.

Este contracte suposarà una inversió d’1,4 milions 
d’euros en la substitució de les velles lluminàries per 
noves de baix consum, amb una reducció estimada del 
70% en el consum elèctric, del 70% d’emissions de CO2 
a l’atmosfera i tot això amb un estalvi econòmic global, 
sobre el contracte anterior, del 20%.

L’alcalde, José Ramón Calpe -acompanyat pel director 
regional de la mercantil, José Cámara-, considera este 
pas com un punt d’inflexió i restitueix a Borriana el seu 
caràcter pioner en l’electricitat, ja que va ser la prime-
ra ciutat de la província a instal·lar l’enllumenat públic 
al final del segle XIX i és també la primera que adop-
ta esta solució en l’àmbit provincial amb un contracte 
d’estes característiques. 

“Vam ser l’avançada i ho tornem a ser, i és un fet del 
qual tots podem felicitar-nos i que servisca com a 
exemple per a altres municipis. És una operació molt 
satisfactòria per a Borriana, un projecte de futur de 
què podran gaudir les generacions que ens seguisquen 
i que farà que la nostra ciutat brille amb llum pròpia, 
com ho ha fet en tantes ocasions”, va expressar Calpe.

Va ser al maig de 2010 quan l’Ajuntament va subscriure 
a Brussel·les el denominat Pacte d’Alcaldes, un pro-
grama de la Unió Europea que fomenta la implicació de 
les entitats locals en l’objectiu de reducció en un 20% 
de les emissions de CO2 a l’atmosfera per a l’any 2020. 

Després de la tramitació burocràtica, l’Ajuntament va 
optar per la nova fórmula de contractar amb una em-
presa de serveis energètics (ESE) tant el subministra-
ment d’electricitat com la renovació de les lluminàries, 
el seu manteniment i les reposicions necessàries.

Sistemes de telegestió

Per mitjà de sistemes d’última tecnologia, pot contro-
lar-se el consum total de l’enllumenat públic del muni-
cipi i, per tant, fer una gestió més eficaç dels recursos i 
donar una ràpida resposta a les avaries, ja que gràcies 
a sistemes com la telegestió podrà rebre’s en temps 
real informació sobre el consum. A més, altres aplica-
cions, com Avisaweb, facilitaran als tècnics i als ciu-
tadans traslladar qualsevol tipus d’incidència perquè 
siga resolta en el menor temps possible.

“Vam firmar el Pacte d’Alcaldes el mateix dia que al-
tres municipis, però cap ha avançat tant com Borriana i 
ha arribat a este punt en este temps, i és un fet del qual 
podem sentir-nos orgullosos”, va indicar Calpe, qui va 
avançar que d’ací a quatre mesos, quan totes les no-
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El control del consum elèctric a les escoles públiques 
de Borriana ha derivat en un important estalvi en l’últim 
any. El simple fet de coordinar l’encesa i apagada dels 
llums exteriors i interiors de les escoles i el canvi de 
les bombetes rebaixa el cost un 80%, segons ha donat 
a conéixer la regidora d’Educació, Ana Montagut.

L’experiència pilot s’ha dut a terme al Pare Vilallon-
ga, en què les lluminàries dels fanals dels patis són 
de baixa facturació. La potència és de 20 watts, mentre 
que a la resta de centres és de 150. Així, a pesar de 
tenir un nombre més gran de fars (35), gasta en llum 
uns 442,4 euros enfront dels 2.390,47 euros que supo-
sa il·luminar, per exemple, el Josep Iturbi (27 llums), 
recinte en què encara no ha començat la substitució 
dels focus. I la proporció es manté en un altre centre, 
el Roca i Alcaide.

Tot això suposa que les escoles més eficients no arri-
ben a 800 euros, mentre que les tres del sistema antics 
gasten 5.310 euros.

l’aJuntament rebaixa la 
factura elèctrica a les 
escoles un 80 % en un any

ves lluminàries estiguen instal·lades, “veurem a la nit 
una ciutat del segle XXI. A més, en reduir-se també la 
contaminació lumínica, els veïns que viuen en plantes 
elevades tindran menys molèsties per la llum que els 
arriba del carrer i serà més visible el firmament des de 
les terrasses i teulades”.

De 4,6 a 1,3 milions de quilowatts/any

Borriana incorporarà en este nou enllumenat públic 
els mitjans més moderns que hi ha al mercat, amb uns 
sistemes led molt eficients, no sols en lluminositat 
sinó en estalvi, que assoleix el 70%. 

La inversió de la renovació arriba a 1.400.000 euros i 
permetrà rebaixar el consum anual a 1,3 milions de 
quilowatts, quan s’ha arribat a consums de 4,6 milions 
de quilowatts. “Este estalvi és equivalent a la plantació 
d’un bosc de 6.955 arbres a l’any, la qual cosa suposarà 
una xifra pròxima a 70.000 en finalitzar el contracte i 
ens permetrà acostar-nos a l’objectiu de reducció del 
20% de les emissions de CO2 en 2020”.

Campanya escolar amb el professor Lucius Ferrosio

Per a millorar en l’eficiència energètica a escala de 
tota la ciutat i promoure estos valors mediambientals, 
l’adjudicatària ha ideat una campanya infantil i esco-
lar amb un personatge denominat professor “Lucius D. 
Ferrosio”, que explicarà els avantatges de l’enllumenat 
públic i oferirà consells per a reduir el consum elèctric 
a les llars.

“Necessitem que els ciutadans de Borriana, a les seues 
empreses i a les seues llars, facen també este esfo-
rç i vagen en la mateixa direcció, i l’Ajuntament també 
aplicarà la mateixa política als edificis i instal·lacions 
municipals”.

Fins al moment, s’han renovat les lluminàries a la 
plaça Major i al Pla. Els treballs continuaran al parc 
empresarial Carabona, a la zona marítima i en tot el 
nucli urbà. A més, també amb tecnologia led, s’està 
instal·lant l’enllumenat nadalenc, que estarà preparat 
en els pròxims dies.
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la guÀrdia ciVil destina eQuiPs esPecials 
Per a frenar els robatoris al camP
El subdelegat del Govern a Castelló, David Barelles, i 
el tinent coronel de la Comandància de la Guàrdia Civil, 
Juan José Miralles -acompanyats per l’alcalde, José 
Ramón Calpe-, van presentar el passat 11 de novem-
bre a la Confraria de Pescadors de Borriana l’equip de 
lluita contra els robatoris als camps (ROCA) destinat a 
la companyia de la Guàrdia Civil de Borriana, i davant 
d’alcaldes, organitzacions agràries i empresaris del 
sector a l’àmbit sud de la província de Castelló.

Calpe va celebrar que el Govern, a través del Ministeri 
de l’Interior i de la Direcció General de la Guàrdia Ci-
vil, siga sensible al problema dels robatoris al camp 
i implemente una sèrie de mesures “que ajuden a fer 
que tots ens sentim més segurs i que contribuïsquen a 
combatre millor la delinqüència en este àmbit i a dis-
suadir els possibles autors d’estes accions”.

Per la seua banda, David Barelles va explicar que la 
funció específica d’este equip és “mantenir contacte 
amb associacions d’agricultors i ramaders, així com 
amb els agents vinculats al món rural, per a, a través 
de la investigació i la coordinació amb altres especia-
litats de la Guàrdia Civil, com el Seprona o l’Agrupació 
de Reserva de Seguretat, poder combatre delictes en 
l’àmbit agrari”.

Així mateix, el subdelegat va assenyalar que esta és 
“una acció més de les que es realitzen per tal de mi-

llorar i complementar les polítiques de seguretat en 
l’àmbit agrari” i complementa la resta de les mesures 
del Pla contra les sostraccions en explotacions agríco-
les i ramaderes del Ministeri de l’Interior per a pal·liar 
este problema.

En la seua intervenció, Barelles va apel·lar a la neces-
sitat de coordinació de totes les forces policials i a la 
importància de la col·laboració ciutadana: “hem de 
conscienciar-nos que la seguretat és cosa de tots i tots 
hem de posar el muscle”.
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l’aJuntament millora la 
senyalitzaciÓ de sendes i 
camins a la serratella
L’Ajuntament ha instal·lat un total de 17 plaques amb 
els respectius noms de sendes i camins a la zona de la 
Serratella, a fi de facilitar la identificació d’estos vials 
i atendre així una de les demandes dels propietaris en 
esta zona del terme. El Servei Municipal de Via Pública 
ha recuperat antics panells dels carrers de Borriana, 
retirats després de l’última renovació i unificació de la 
imatge. Així, després de repintar-los, han sigut vinilats 
amb el nom de les sendes i camins d’esta partida rural.

El regidor de Medi Ambient, Juan Granell, i l’edil res-
ponsable de la Tinència d’Alcaldia, Ana Montagut, van 
supervisat estos treballs acompanyats per l’encarregat 
de Via Pública, Miguel Rosado, i van destacat la impor-
tància de senyalitzar millor estos vials per a facilitar el 
treball de la Policia Local i dels serveis d’emergències, 
com les ambulàncies; així com el reciclatge de pla-
ques, la qual cosa no ha suposat pràcticament cap des-
emborsament a les arques municipals.

nota informatiVa sobre nueVa regulacion de Vados

El Ayuntamiento de Burriana ha aprobado la nueva Ordenanza Reguladora y la modificación de la Ordenanza Fiscal de 
Tasas, estando prevista su aplicación a partir del 1 de enero de 2014.

 Las novedades más significativas que incorporan Las citadas normas son Las siguientes:

- La obligatoriedad de disponer de autorización municipal de vado para todo acceso con vehículos a garajes o locales 
desde la vía pública, con sujeción al pago de tasas (con independencia de que pueda estacionarse o no frente a dicho 
acceso).

- Se especifican tarifas distintas de vado según el mismo determine la eliminación de plazas de estacionamiento o no, 
en los siguientes términos:

 * si se eliminan plazas de estacionamiento la tarifa propuesta es de 126 € año.
 * si no se eliminan plazas de estacionamiento la tarifa propuesta es de 75 € año.

- Se establece un vado de temporada en el ámbito de zona marítima urbana, cuyos efectos se extenderán desde  el 1 
de abril al 30 de septiembre, y cuya tarifa propuesta es de 75 € año. Durante el mes de enero de 2014 los titulares 
de vados existentes en dicho ámbito podrán solicitar la sustitución de su vado actual por el nuevo de temporada con 
efectos para 2014. 

Cualquier información al respecto será atendida y ampliada en en la Sección de Rentas de la Intervención Municipal (2ª 
planta Ayuntamiento) o el Negociado de Obras (3ª planta Ayuntamiento).

El Concejal Delegado de Hacienda
Juan Fuster Torres
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La regidora de Polítiques Actives d’Ocupació, Ana Mon-
tagut, va donar a conéixer les dades de la desocupació 
del passat mes d’octubre, en les que destaca la rebaixa 
de la xifra de dones a la recerca activa d’ocupació a ín-
dexs de 2009. També s’ha aconseguit situar la xifra de 
desocupats per davall de 4.000 després d’un any amb 
nivells superiors. I, de la mateixa manera, s’ha tren-
cat la tendència dels mesos d’octubre de l’últim lustre, 
en què la desocupació havia acumulat una evolució a 
l’alça de manera ininterrompuda.

En l’actualitat, Borriana compta amb 3.817 persones 
a la recerca d’ocupació i, d’elles, 1.896 són homes i 
1.921, dones. La xifra de la desocupació femenina és 
exactament la mateixa que es va registrar al mes de 
desembre de 2009, quan al municipi la desocupació era 
de 3.179 persones i a l’octubre d’eixe mateix any les 
desocupades femenines eren 1.858.

En els últims quatre anys, la xifra de desocupats mas-
culins han anat creixent gradualment des de 1.238 fins 
als 1.896 actuals, però en l’apartat femení han tingut un 
comportament diferent. Si bé és cert que el rècord es 
va registrar el passat any amb 2.041 dones, a l’octubre 
d’enguany s’ha aconseguit rebaixar de colp la xifra fins 
a situar-la als nivells de 2009.

“Per fi hem baixat de 4.000 desocupats i, a més, de 
manera considerable”, afirma Ana Montagut, qui valo-
ra la importància de conéixer les dades i analitzar-les 
per a dissenyar tant els programes d’ocupació com les 
accions orientades als desocupats, dirigint-les cap als 
col·lectius més desfavorits. Així, s’estudia tant l’edat 
com el gènere o el sector a què pertanyen els aturats “i 
les accions que decidim dur a terme en cada moment 
són conseqüència de les dades”.

Respecte a l’apartat femení, Montagut va dir que “hem 
mostrat una sensibilitat especial i per això hem fet 
programes integrals d’ocupació (PIE) durant els últims 
3 anys exclusivament per a dones, discapacitats i per 
a menors de 30 anys, perquè eren els col·lectius més 
desfavorits” a l’hora de trobar treball. A més, va afegir, 
també s’han realitzat tallers de formació i inserció la-
boral per a dones. Es tracta, entre d’altres, del taller 
d’immobiliària (per a majors de 45 anys), recepcionista 
i telefonista (un per a dones i un altre per a discapaci-
tats), neteja... tots ells al marge dels que du a terme la 
Regidoria de Serveis Socials. 

Dones i joves, principals usuaris d’Internet

Ana Montagut va assenyalar que l’aula d’ordinadors 
que va posar en marxa l’Ajuntament al Centre Munici-
pal de Cultura la Mercé perquè els desocupats tingue-

la desocuPaciÓ baixa de les 4.000 Persones 
i l’atur femenÍ recuPera els Índexs de 2009 

ren accés a Internet i, amb això, realitzar una recerca 
activa d’ocupació, “està sent utilitzada principalment 
per dones i joves i, ja en menor grau, homes de més de 
45 anys”. Estes diferències s’han aguditzat, va explicar, 
en els últims mesos. 

El consistori va decidir muntar esta aula perquè, se-
gons Montagut, “els preguntàvem als desocupats si 
tenien accés a Internet i hi havia un percentatge molt 
alt d’aturats que no tenien accés ni a un ordinador ni a 
Internet”.

el consorci del Pacte 
cerÀmic obri tres bosses 
d’ocuPaciÓ Per a tècnics
El Consorci gestor del pacte territorial per l’ocupació 
dels municipis ceràmics i la seua àrea d’influència, del 
qual forma part l’Ajuntament de Borriana, ha publicat 
les bases per a la creació de tres borses d’ocupació que 
permeten la contractació, de forma temporal, de dos 
tècnics i un tècnic especialista per a distints projectes.

Segons ha explicat la regidora de Polítiques Actives 
d’Ocupació, Ana Montagut, les borses són per a pro-
veir llocs de tècnics per a les iniciatives Reconstruïx i 
Supermercat KM0, així com una de tècnic especialista 
per a un pla d’assessorament a emprenedors i empre-
ses. Tots estos projectes s’emmarquen en el programa 
d’actuació del consorci per a l’any 2014.

Entre els requisits per a inscriure’s en estes borses 
d’ocupació figura el de posseir una diplomatura, pel 
caràcter tècnic del treball, i concretament de Ciències 
Empresarials per a la plaça de tècnic especialista.

Tant les bases com els impresos de sol·licitud estan 
disponibles en el l’Ajuntament i també al web munici-
pal www.burriana.es (tauler d’anuncis).
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La regidora de Serveis Socials de l’Ajuntament, Merce-
des Giménez, es va desplaçar a València el 19 de novem-
bre per assistir a l’entrega de claus de dos habitatges 
del carrer de Finello de Borriana, que seran oferits en 
règim de lloguer social per l’Entitat d’Infraestructures 
de la Generalitat (EIGE, abans IVHSA) i que han sigut 
cedits per Bankia totalment reparats i susceptibles de 
ser arrendats. En l’esmentat acte va participat com a 
màxim representant el president de la Generalitat, Al-
berto Fabra; acompanyat per la consellera Isabel Bo-
nig i el president de Bankia, José Ignacio Goirigolzarri.

l’aJuntament senyalitza el nou Parc fix d’educaciÓ 
ViÀria Per a escolars Junt al casal JoVe

L’Ajuntament ha pintat la senyalització horitzontal del 
nou parc infantil d’educació viària permanent ubicat 
al costat de l’ampliació del Casal Jove. L’alcalde, José 
Ramón Calpe; l’edil de Seguretat, Esther Pallardó; el 
de Via Pública, Javier Perelló, i la regidora Mercedes 
Giménez van visitar recentment esta nova dotació for-
mativa, gestionada per la Unitat de Relacions amb la 
Comunitat Escolar de la Policia Local i a disposició de 
tots els centres educatius de la ciutat.

El parc té una extensió d’uns 800 metres quadrats i 
inclou 6 passos de vianants, 2 rotondes regulades per 
senyal de cediu el pas, 8 encreuaments amb senyal de 
STOP, 1 encreuament amb equip semafòric, un senyal 
de prohibit girar a l’esquerra i un altre de direcció obli-
gatòria a la dreta. A més, els carrils de circulació tenen 
una amplària de 2 metres per a poder circular sense 
dificultat, tant amb bicicletes com amb tricicles.

La Direcció Provincial de Trànsit col·laborarà amb 
l’Ajuntament en la cessió de senyals estàtics, sema-

bankia i la generalitat 
ofereixen dos habitatges 
de lloguer social

fòrics i bicicletes i cascos per als alumnes. Progressi-
vament, la Policia Local anirà adquirint tot este equipa-
ment i podrà disposar d’una aula al Casal Jove per a les 
classes teòriques.

Dos agents acompanyaran els escolars des dels seus 
centres fins a este parc en cada eixida i el mateix des-
plaçament es convertirà en part de l’activitat, amb el 
nom de “camí segur”. Inicialment, seran destinataris 
d’estes pràctiques els alumnes de segon, quart i sisé 
de primària, si bé podrà ampliar-se a altres cursos.

Esther Pallardó ha defensat la importància que per a 
la Policia Local té la seguretat viària i la formació en la 
matèria de les generacions futures, “creant la primera 
unitat policial de tota la Comunitat Valenciana exclusi-
vament destinada al col·lectiu escolar i educatiu”. “Este 
parc és un pas més en el treball diari i en la formació 
com una de les millors eines per a consolidar una bona 
educació viària, fonamental per a sensibilitzar els fu-
turs conductors i usuaris de les vies públiques”.
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L’Ajuntament de Borriana va organitzar dos actes de 
reconeixement als alumnes de Primària, Secundària i 
Batxillerat que han merescut el Premi Extraordinari al 
Rendiment Acadèmic. El primer va tindre lloc el 29 de 
novembre a la sala de sessions per a felicitar Vanes-
sa Gumier García, de l’IES Jaume I, i Jorge Martínez 
Garrido (Vila Fàtima), per aconseguir el guardó com a 
alumnes de secundària, i María López Rubio (IES Llom-
bai) per meréixer un dels quatre premis que la Con-
selleria ha concedit per a alumnes de batxillerat a la 
província de Castelló.

El dia 3 de desembre va ser el torn dels alumnes de 
Primària: Iria Blasco Llop, Paula Hidalgo Sánchez i 
Vicent Traver Borja (Josep Iturbi); Octavi Chordá Mon-
sonís, Claudia Lucena Puerto i Claudia Piquer Beamud 
(Pare Villalonga); Aitana Ferrer Sanchis, Anna Xiao 
Freixes Sancho i Claudia Sabater Llopis (Penyagolo-
sa); Pau Barruguer Fabregat i Paula Borja Redón (Illes 
Columbretes); Marcos Monsonís Chiva (Salesians Sant 
Joan Baptista) i Marta Benito Serrano, Inés Madrigal 
Hernández i Jorge Vila Pascual (Vila Fàtima).

Tots ells van ser rebuts per l’alcalde, José Ramón Cal-
pe i per la regidora d’Educació, Ana Montagut; així com 
per altres regidors de la Corporació que van participar 
en estos actes, com Juan Granell, Enrique Safont i Ja-
vier Gual.

Calpe els va felicitar en nom de tot l’Ajuntament i de la 
ciutat, i va afirmar que tots mereixen este reconeixe-
ment públic per este èxit acadèmic, “molt important i 

l’aJuntament reconeix els alumnes Que han obtingut 
el Premi extraordinari al rendiment acadèmic

que comporta també una responsabilitat per a man-
tenir estos resultats en el futur. Teniu talent, heu de-
mostrat que sabeu aprofitar-lo i treballar molt bé per a 
obtenir estos resultats”.

L’alcalde també ha fet extensiva la felicitació a les famí-
lies, “perquè, encara que l’esforç d’estudiar és indivi-
dual, sense un ambient propici és difícil aconseguir re-
sultats com este”; així com als centres d’ensenyament, 
especialment als professors que han tingut estos anys.
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creen un Parking de 70 
Places al solar de l’antic 
hosPital de sant blai
La regidoria de Via Pública ha donat un ús al solar de 
l’antic Hospital de Sant Blai habilitant-hi un aparca-
ment en superfície amb capacitat per a 70 vehícles. Els 
mateixos operaris municipals s’han encarregat de les 
tasques d’acondicionament del terreny i de la pintura 
de les marques horitzontals per a delimitar els esta-
cionaments.

L’alcalde, José Ramón Calpe; el regidor de l’àrea, Ja-
vier Perelló i les regidores Mercedes Giménez i Esther 
Pallardó van visitar este nou aparcament, que amplia 
les places disponibles en la zona i està pròxim al cen-
tre de la ciutat. Esta solució, inicialment, no té caràc-
ter definitiu, perquè l’equip de govern ha previst -quan 
recupere la capacitat inversora suficient- un projecte 
d’embelliment de l’entorn protegit de Sant Blai, creant-
hi una zona enjardinada i realçant l’ermita del patró.
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L’alcalde, José Ramón Calpe i la regidora de Joventut, 
Belén Sierra, van entregar el dijous 21 de novembre 
els premis del Concurs de Fotografia Digital Ciutat 
de Borriana que, en la seua primera edició, ha guan-
yat el borrianenc Alberto Navarro Cantavella amb la 
col·lecció “Festa, història i tradició”, mereixedora de la 
màxima recompensa de 400 euros. 

Carlos Seglar Cabrera va rebre el diploma acreditatiu 
i els 250 euros del segon premi per la col·lecció “po-
ble de llum i color”, mentre que Lorena Rosell Panís va 
guanyar amb “Borriana natural” el premi a la tercera 
millor col·lecció, dotat amb 100 euros. 

El jurat va concedir sengles accèssit de 50 euros ca-
dascun als autors de les dues millors fotografies de 
la selecció de col·leccions triades pels internautes: 
“La nostra mar”, de Paula Fuertes Tomás i “Platja del 
Grau”, de José Gil Agut. 

El tribunal el va presidir l’edil Belén Sierra i el van in-
tegrar com a vocals el tècnic municipal de Cultura, Ra-
fael Marañón; María José Arámbul, en representació 
de l’associació fotogràfica Adofa i el tècnic municipal 
de Joventut, Vicent Sorribes. 

L’alcalde, José Ramón Calpe, va felicitar tots els guan-
yadors i també la resta de participants, així com la Re-
gidoria de Joventut com a organitzadora i les de Turis-
me i Cultura com a col·laboradores.

“És molt interessant esta activitat artística i creativa, 
que ajuda a reflexionar sobre la imatge de Borriana i 
que ha tingut una considerable repercussió en les xar-
xes socials, on queda demostrat que una exposició pot 

alberto naVarro guanya 
el Primer concurs de 
fotografia digital

tenir més visites que en una sala convencional, amb la 
participació de més d’1.000 persones en la votació i en-
questa”, va afirmar el primer edil. 

Les col·leccions, custodiades en suport digital per 
l’Arxiu Municipal, passaran a formar part del patrimoni 
municipal i podran ser utilitzades en fullets turístics o 
en campanyes promocionals de les regidories de Tu-
risme, Joventut o Cultura. 
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La regidora de Turisme, Belén Sierra, ha informat que 
del 3 al 16 de febrer –coincidint amb les festes patro-
nals en honor a Sant Blai- tindran lloc les cinquenes 
Jornades Gastronòmiques de la Taronja, que organitza 
l’esmentada regidoria. 

Esta activitat va sorgir gràcies a la col·laboració entre 
l’Ajuntament i l’Associació d’Hostaleria de Borriana, “i 
és una acció estratègica i promocional irrenunciable 
per a consolidar una bona base gastronòmica, prenent 
com a referència un producte tan nostre com la taronja 
i el seu alt poder d’identificació amb Borriana, i tot açò 
comptant amb la professionalitat i bon fer dels nostres 
restauradors”, apunta Sierra. 

El termini de presentació de sol·licituds va finalit-
zar el 7 de desembre. Tots els participants han de 
comprometre’s a oferir el menú de les jornades durant 
els dies i horaris que ells mateixos establisquen.

El menú és lliure, si bé ha d’incloure com a mínim un 
primer plat, un segon i unes postres, en els quals la 
taronja ha de ser l’ingredient principal. Així mateix, 
les bases recomanen que el preu siga atractiu i que 
s’ajuste a la qualitat de l’elaboració i dels ingredients.

Recolzament de la Diputació Provincial 

En la pròxima edició, i com a novetat, les Jornades Gas-
tronòmiques de la Taronja comptaran amb el suport de 
la Diputació Provincial de Castelló i estaran coordina-
des amb les que realitzaran Nules, Moncofa, Xilxes i 
Almenara, com a complement a les actuacions que or-
ganitzen tant Borriana com estes poblacions del Sud 
de la Plana Baixa i sota la denominació comuna de Jor-
nades Gastronòmiques de la Taronja i la Clemenules. 

Així, el cicle començarà el 17 de gener i finalitzarà el 
2 de març, donant continuïtat a les jornades de cada 

municipi i sense solaparse entre elles, de manera que 
abasten bona part de la temporada de la taronja. 

La Regidoria de Turisme difondrà àmpliament i promo-
cionarà la celebració d’estes V Jornades Gastronòmi-
ques de la Taronja i distribuirà entre tots els establi-
ments participants la cartelleria i fullets, que també 
divulgarà des de l’Oficina de Turisme i, gràcies al re-
colzament del Patronat Provincial de Turisme, també a 
totes les oficines de la província.

A més de servir d’eina de promoció de la restauració 
local, estes jornades tracten de reconèixer al sector 
citrícola, mostrar l’ampli ventall de possibilitats que 
permet aquest fruit i oferir una experiència diferent 
que sorprenga al visitant amb enginyosos plats.

l’aJuntament organitza del 3 al16 de febrer les 
cinQuenes Jornades gastronÒmiQues de la taronJa

www.cvdonaburriana.org

Ofertes d’ocupació, cursos de formació gratuïts, accés a subvencions, assessorament en elaboració 
de currículums, entrevistes de treball i creació d’empreses, i tota la informació útil per a víctimes de 
la violència de gènere.

Regidoria d’Igualtat
Ajuntament de Borriana
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el Ple aProVa millores en 
l’ora i la gesPa artificial 
Per al camP sant ferran
La corporació va aprovar en la sessió ordinària del Ple 
del 5 de desembre la contractació de la gestió –en rè-
gim de concessió- del servei d’estacionament limitat 
sota control horari (ORA), amb els vots de PP i CIBUR 
(14) i l’abstenció del PSOE (7). 

El nou plec de condicions, d’acord amb els tècnics 
municipals i consensuat per tots els grups, estableix 
el pagament a l’Ajuntament d’un cànon mínim anual 
de 7.000 euros per part de l’empresa concessionària, 
que podrà gestionar el servei per un període de quatre 
anys, prorrogables en dos períodes de dos anys cada 
un, fins a un màxim de 8 anys.

El document preveu el manteniment de les taxes ac-
tuals, però amb la devolució dels diners satisfets en 
excés. Així mateix, es redistribueixen les zones blava i 
taronja, de manera que -amb unes quatre-centes pla-
ces aproximades en total- continuarà com a zona blava 
la plaça del Pla i passarà a ser-ho també la Terrassa 
Payà. En canvi, l’Escorredor abaratirà els preus en ser 
zona taronja, color que també senyalitzarà l’entorn de 

la plaça de les Monges i del Mercat Municipal, incloent-
hi els estacionaments de la plaça de la Mercé.

L’Ajuntament, a més d’afavorir comerciants i residents, 
ha fet especial insistència a introduir millores que fa-
ciliten l’estacionament als conductors discapacitats. 
Així, els vehicles autoritzats per a estacionar en places 
especials disposaran del doble de temps per a cada un 
dels imports, fins al límit màxim en cada una de les zo-
nes. A més, les persones amb mobilitat reduïda comp-
taran amb expenedors adaptats.

D’altra banda, el Ple va aprovar per majoria, amb els 
vots de PP i PSOE (11+7) i l’oposició de CIBUR (3) el 
contracte de col·laboració publicoprivada per a la con-
versió del camp municipal de futbol de Sant Ferran en 
una superfície de gespa artificial, així com el manteni-
ment d’este. 

La nova fórmula adoptada preveu que l’empresa adju-
dicatària assumisca en una primera fase el cost de la 
instal·lació, així com el seu manteniment i les reposi-
cions necessàries en la segona fase, durant un perío-
de màxim de cinc anys, en els quals el cost màxim del 
contracte (IVA inclòs) serà de 475.000 euros.

La Corporació va aprofitar la sessió per fer-se una foto 
conjunta i felicitar amb ella el Nadal a tots els borria-
nencs i borrianenques. BON NADAL I FELIÇ 2014!
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Més de 25.000 “sounders” van comprar la seua entrada 
per a Arenal Sound 2014 durant el primer dia de ven-
da per adquirir les més barates, el que va col·lapsar 
l’accés al web de venda a molts usuaris. L’allau de com-
pres va fer que, en menys de 24 hores, es venguerren 
les mateixes entrades que durant els 6 primers mesos 
de venda de l’any anterior, la qual cosa va motivar di-
verses pujades de preu en poques hores, a l’esgotar-se 
ràpidament els distints paquets d’entrades per preu.

A este ritme de venda, Arenal Sound preveu que el 
100% de les entrades s’esgotaran abans de Nadal. 

L’organització ha mantingut el seu compromís amb els 
més joves i, sent molt conscient de la situació actual, ha 
mantingut preus molt competitius un any més. Malgrat 
la pujada de l’IVA en 2012, del 8% al 21%, l’organització 
va mantindre els mateixos preus que en edicions ante-
riors i segueix mantenint la mateixa filosofia en 2014. 

L’organització vol agrair un altre any més la bona res-
posta per part dels “sounders”, adquirint el seu abona-
ment el primer dia de venda. 

Així mateix, Arenal Sound 2014 ha anunciat 14 artis-
tes en les seues primeres confirmacions, com Azealia 

arenal sound 2014 Ven 
més de 25.000 entrades 
en menys de 24 hores 

Banks, Mando Diao, Miles Kane, The Wombats, Russian 
Red, Sidonie, Elefantes, The Royal Concept, French 
Films, L.A., Miss Caffeina, Izal, Estereotypo i León Be-
navente.

Pilar albert Visita l’associaciÓ de Jubilats del calVari
La directora general d’Acció Social i Majors de la Con-
selleria de Benestar Social, Pilar Albert, va visitar el 
passat mes de novembre la seu de l’Associació de Ju-
bilats i Pensionistes El Calvari, convidada amb motiu 
d’un berenar i ball organitzat per l’entitat, i on va estar 

acompanyada pels seus representants i per membres 
dels diferents partits de la Corporació, encapçalats 
per l’alcalde, José Ramón Calpe. Albert va explicar la 
nova fòrmula de subvencions autonòmiques a estos 
col·lectius i va reiterar la col·laboració del Consell.
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la regidoria d’igualtat 
commemora el dia contra 
la Violència de gènere
La Regidoria d’Igualtat va organitzar el 25 de novembre 
a l’Auditori Juan Varea un videofòrum amb la projecció 
del curtmetratge “Amores que matan”, d’Icíar Bollaín, 
una activitat emmarcada en la commemoració del Dia 
Internacional de l’Eliminació de la Violència contra la 
Dona. 

L’alcalde, José Ramón Calpe, va obrir el torn de pa-
raula assenyalant el camí que queda per recórrer en 
la lluita per la igualtat d’homes i dones, i el repte al 
que s’enfronta la societat amb els adolescents que 
segueixen reproduïnt patrons i conductes masclistes: 
“Alguna cosa estem fent mal i hem de reflexionar com 
influir entre tots, sobretot en la gent jove, per a era-
dicar aquest tipus d’actituds, que puguen derivar en 
agressions o en assassinats com el qual ha tingut lloc 
fa escassos dies a Espanya”. 

Per la seua banda, la regidora d’Igualtat, Consuelo Suay, 
va exposar la tasca que està realitzant l’Ajuntament 
de Borriana organitzant xarrades per als alumnes de 
primer de Batxillerat i que són a càrrec d’una agent 
d’igualtat i un policia local, “amb la finalitat de cons-
cienciar en la igualtat, assenyalar els comportaments 
masclistes, i detectar els primers senyals de la violèn-
cia de gènere per a actuar immediatament”. 

Finalment, l’agent d’igualtat del Punt Infodona de Bo-
rriana, Ana Garrido, va destacar la dimensió social i no 
privada de la violència de gènere: “És un problema de 
tota la societat que cal combatre amb força”. 

Les activitats van continuar el dia 26 amb el taller 
“Dona, publicitat i mitjans de comunicació”, que va 
impartir la pròpia Ana Garrido al Casal Jove i que va 
oferir una mirada crítica sobre la imatge de la dona en 
la publicitat i la seua influència en la discriminació de 
gènere.

l’aJuntament forma 
els agents amb un curs 
de mediaciÓ Policial
La regidora de Seguretat, Esther Pallardó, va inaugu-
rar el 18 de novembre un curs d’especialització sobre 
gestió de conflictes privats i mediació, organitzat per la 
Policia Local i adreçat tant a agents de la plantilla com 
d’altres policies locals de la província.

El cicle va comptar amb ponències de reputats psi-
còlegs i professors universitaris d’intermediació i me-
diació familiar, i de resolució de conflictes.

La Policia Local de Borriana ha incorporat enguany 
un Gabinet de Mediació Policial (Medpol), integrat en 
la Secció de Policia de Barri i Mobilitat i del qual for-
men part un oficial i dos agents, davall la supervisió de 
l’intendent responsable dels Serveis Operatius.

El Medpol ofereix als ciutadans de Borriana un servei 
de mediació policial per a la resolució amistosa de con-
flictes veïnals i evitar acudir a la via judicial. “Este curs, 
obert també a altres policies locals, és precisament 
per a millorar l’especialització dels agents que formen 
part del Medpol, que ja està treballant amb evidents 
progressos en diversos casos, a petició de les parts en 
conflicte”, va informar Esther Pallardó, la qual afirma 
que les solucions nascudes del diàleg i del compromís 
entre les parts en conflicte solen ser més eficaces i mi-
llor acceptades que les imposades pels poders públics.

Esta experiència ha sigut posada en marxa en altres 
localitats d’Espanya amb resultats positius. La legisla-
ció preveu com a competència de la Policia Local la co-
operació per a la resolució de conflictes privats, quan 
siguen requerits per a això. En este sentit, el servei que 
presta el Medpol és totalment gratuït i pot sol·licitar-
se a través d’escrit presentat al Registre General de 
l’Ajuntament o també a través del correu electrònic 
policialocal@burriana.es. Tota la informació sobre el 
Medpol figura en el web de la Policia Local, en l’enllaç 
www.policialocalburriana.es/index.php/medpol. 
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Bambolina Teatre va organitzar un acte al pub Baviera 
per donar a conéixer la nova temporada, amb el lema 
“Bambolina 4g” i la creació d’una productora d’arts es-
cèniques i musicals amb espectacles per la província.

bambolina Presenta la 
noVa temPorada teatral

Castelló contra el Càncer (ACCC) ha estrenat presència 
a Borriana de la mà de la Fundació le Cadó. La regidora 
de Serveis Socials, Mercedes Giménez, va voler mos-
trar el recolzament de l’Ajuntament a l’associació.

borriana será seu d’una 
entitat contra el cÀncer

El jove windsurfista Pablo Ania va renovar en Brasil el 
títol de campió del món de Fòrmula Experience en ca-
tegoria lleugers i va ser tercer en la general. El seu 
germà Óscar va ser cinqué a la categoria Youth.

Pablo ania, camPiÓ del 
mÓn de fÒrmula windsurf

El Casal Jove va acollir el 15 de novembre una jorna-
da provincial sobre la discapacitat a càrrec del diputat 
nacional Francisco Vañó i que va reunir a associacions 
tant de Borriana com de la resta de la província.

el diPutat VañÓ aborda 
el mÓn de la discaPacitat

L’alcalde, José Ramón Calpe, i el regidor de Cultura, 
Enrique Safont, van rebre el 7 de novembre la nova jun-
ta directiva de l’Agrupació Filharmònica Borrianenca, 
encapçalada per la seua presidenta, Tica Isach.

la filharmÒnica renoVa 
la seua Junta directiVa

El Servei Municipal d’Atenció a la Dependència, vin-
culat als Serveis Socials, va realitzar amb Acodis uns 
tallers de sensibilització per a escolars sobre la disca-
pacitat, amb el lema “Tots iguals, tots diferents”.

actiVitat escolar “tots 
iguals, tots diferents”
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los beneficios de la danza

La danza es una formación de carácter humanista, una 
herramienta comunicadora que fija sus raices en una 
tradición para abrirse hacia nuevos registros, unos re-
gistros que reconducen la energía, añaden expresivi-
dad y la situan en un terreno abierto y vanguardista. Es 
un instrumento artístico de comunicación y expresión 
de emociones, sentimientos, imágenes, pensamientos, 
y estados de ánimo del ser humano. Como arte, es un 
medio para ejercitar, divertirse y disfrutar con el mo-
vimiento. La danza, al satisfacer la necesidad de ex-
presión y creación a través del conocimiento del propio 
cuerpo, se nos presenta como una actividad muy be-
neficiosa en la formación de las personas, ya que nos 
hace ir descubriendo las múltiples capacidades de mo-
vimiento que poseemos y así canalizar de esta manera 
nuestro potencial creativo y energético.

Sin embargo, es necesario diferenciar entre bailar de 
manera natural y tomar una clase de danza. Si nues-
tra intención es practicar la danza de una manera más 
académica o profesional  no sólo hay que considerar 
la diversión, o la tendencia de moda; también hay que 
evaluar que se desea trabajar y realizar un esfuerzo. 

Maestros especializados en danza infantil aconsejan 
que la edad ideal para comenzar a estudiar técnicas de 
danza más complejas como la clásica, la contemporá-
nea o la española, es a partir de los 7 u 8 años, ya que 
el niño que lee y escribe está mejor preparado para la 
comprensión de la técnica y para el nivel de concentra-
ción y disciplina que esto requiere. Antes de esta edad, 
desde los 4 o 5 años, conviene recurrir a cursos de ex-
presión corporal o de iniciación a la danza en los cuales 
el niño irá conociendo como usar el espacio, trabajará 
sobre la rítmica con el cuerpo y con elementos y desa-
rrollará  la creatividad a través de la improvisación, a la 
vez que le ayudará a conocer el funcionamiento de los 
músculos. (propiocepción).

Estudios realizados en distintas Universidades conclu-
yen que la estimulación con danza en chicos hiperacti-
vos de entre 5 y 7 años mejora notablemente su com-
portamiento y rendimiento en clase. Por su parte, en 
España la Consejería de Educación y Ciencia de la Jun-
ta de Andalucía publicó el documento “Música, Danza y 
Expresión Corporal en educación infantil y primaria”, 
de Félix Cañal Santos y Cristina Cañal Ruiz, en el año 
2001. Allí los autores analizan el lugar de la danza en 
la escuela y opinan que, por desconocimiento, no se ha 
valorado su potencial como agente educativo. Según 
este informe, el valor educativo de la danza es doble: 
por un lado la práctica del movimiento, y por el otro 
el perfeccionamiento de la armonía personal y social. 
Asímismo no debe ser omitido el beneficio más impor-
tante: por medio de la danza los niños hacen uso de su 
imaginación, se comunican y disfrutan a lo grande a la 
vez que adquieren confianza en si mismos.

La clase de danza ayuda a desarrollar habilidades bási-
cas que emplearemos a lo largo de toda la vida como lo 
son la coordinación, la conciencia espacial, la memoria, 
la concentración, las habilidades auditivas, el compro-
miso y la disciplina y el autoconocimiento.

El autoconocimiento es lo que a la larga permite a un 
ser humano mejorar. El primer paso para tener una 
conciencia social y desarrollarse satisfactoriamente 
es tener conciencia de uno mismo, de las necesida-
des, cualidades, defectos, capacidades, debilidades, 
deseos, intenciones, ideales, sufrimientos, etc. Una 
persona consciente de su propio estado, es una perso-
na que a la larga podrá aprender de si misma y de los 
demás sin necesidad de una guía directa. 

Dice Rudolf Laban (uno de los primeros en academizar 
la danza) que en la persona hay un impulso innato a 
realizar movimientos similares a los de la danza, con 
los que de forma inconsciente descarga y fortalece su 
facultad espontanea de expresión, y que es tarea del 
educador alentar este impulso. Grandes autores espa-
ñoles opinan que con la práctica sistemática de la danza 
en la educación, los pequeños perfeccionan el sentido 
cinestésico: incrementan la conciencia del propio cuer-
po, logran seguridad en los movimientos y acrecientan 
la capacidad de respuesta inmediata y automática en 
los mismos, debido a la adecuación de los variados y 
diferenciados cambios de velocidad, de ritmo y de ubi-
cación en el espacio. En consecuencia, consiguen mo-
vimientos armoniosos y establecen una relación cor-
poral con la totalidad de su existencia, modelando su 
personalidad, ejercitando  la expresión artística y a la 
vez viviendo la interacción social que se desarrolla en 
los momentos de práctica grupal o en pareja. 

Se podría decir que la danza es medicina que a través 
del ritmo, espacio, energía, forma y tiempo, reviste al 
cuerpo de sustancias que curan las dolencias físicas y 
psicológicas. Además de ser una expresión artística, se 



CLASSES DE CAJÓN FLAMENCO

Lugar: Centre Municipal de les Arts Rafel Martí de Vi-
ciana

Precio: 21,5 € gastos de inscripción + 50,66 € dos tri-
mestres

Horario: viernes tarde

Esta oferta está destinada  principiantes, al inicio del 
toque así como al acompañamiento e introducción 
conceptual  de cantes como los Tangos, La Rumba, Los 
Tientos, Fandangos de Huelva, La Solea, Alegrías y la 
Buleria por Soleá.

Los interesados puede preinscribirse en el teléfono 
964 03 32 30, en info@cmeviciana.es o en la secretaría 
del centro (2º piso, c/ Sant Pere Pasqual s/n).

considera hoy en día como una terapia que ha reporta-
do beneficios al organismo, física y psicológicamente.

Estudios realizados en diferentes universidades nos 
hablan de estimulación del sistema nervioso central 
y de la actividad cerebral en un grado mucho mayor 
que en otras disciplinas, además de señalar beneficios 
como la regeneración celular, el buen funcionamiento 
de la circulación, del aparato respiratorio y óseo, así 
como del control del peso. Los estudios recomiendan 
la danza en casos de niños con problemas de hiperac-
tividad, excesiva inhibición y deficiencia en el manteni-
miento de la atención. Pero además la danza implica 
la socialización como un componente ineludible, sobre 
todo en los casos de actuación en grupo y en pareja. 

Además la danza moldea el carácter, al hacer com-
prender que los resultados sólo se alcanzan con perse-
verancia, esfuerzo y disciplina.

El Ayuntamiento de Burriana ha suscrito un convenio de colaboración con el Instituto Valenciano de la Edificación (IVE) para 
el uso y difusión de la web www.calidadentuvivienda.es, dirigida especialmente a los ciudadanos para contribuir a satisfacer 
la demanda social de calidad y mejora de las prestaciones de los edificios, así como ofrecer consejos para velar por un 
consumo más eficiente de la energía en los hogares y mejorar el ahorro energético.
El acuerdo, firmado por el alcalde, José Ramón Calpe y la consellera de Infraestructuras, Territorio y Medio Ambiente, Isabel 
Bonig; no conlleva ninguna contraprestación económica por ninguna de las dos partes y tiene por objeto dar a conocer a 
los ciudadanos de Burriana información de interés sobre los criterios técnicos para elegir viviendas con calidad, actuaciones 
para ahorrar energía y mejorar la accesibilidad en las viviendas, así como todos los aspectos sobre el proceso de edificación 
y sus garantías jurídicas y técnicas.
El Ayuntamiento incorporará un enlace a la web www.calidadentuvivienda.es en la página municipal www.burriana.es y, a su 
vez, el Ayuntamiento de Burriana aparecerá en la citada web del IVE.
El IVE es una fundación constituida para realizar actividades de desarrollo e innovación en materia de edificación, en este 
caso con el apoyo de la Generalitat Valenciana para la puesta en marcha de www.calidadentuvivienda.es.
Por otra parte, el Ayuntamiento de Burriana se ha beneficiado de un convenio de colaboración entre el Institut Cartogràfic 
Valencià y la Diputación Provincial de Castellón para el intercambio de información cartográfica. La Diputación ha colaborado 
con el ICV en el desarrollo de aplicaciones informáticas que facilitan a los ayuntamientos información acerca de su término 
municipal, orografía, pistas y caminos rurales, y geolocalización.
En este sentido, el Ayuntamiento ha recibido una ortofoto en papel del casco histórico de Burriana y un DVD con la cartogra-
fía, ortofoto digital y toda la información cartográfica del mismo.

www.calidadentuvivienda.es y cartografÍa municiPal

cmarmV
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les Joguines 
Jugar ha de ser l’activitat principal en la vida d’un xi-
quet. Tots els xiquets del món haurien de disposar cada 
dia del temps suficient per a gaudir a través del joc. 
El joc té una sèrie de característiques que el conver-
teixen en una activitat essencial per al desenvolupa-
ment equilibrat de la personalitat infantil, per això és 
necessari crear ambients apropiats per al joc, amb 
propostes i materials diferents que permeten als nos-
tres menuts desenvolupar-se explorant, manipulant, 
investigant, descobrint i sobretot gaudint.
Les experiències adquirides durant la primera infàn-
cia mitjançant el joc, permeten a la xicalla un millor 
desenvolupament evolutiu i una major estabilitat emo-
cional.
El joc i el joguet són especialment idonis per a im-
pulsar l’aprenentatge primerenc i afavorir l’aparició 
d’estratègies d’aprenentatge en els més menuts.
Amb el joc, els xiquets aprenen hàbits, normes, regles. 
Aprenen a solucionar problemes, desenvolupen habi-
litats socials, desenvolupen les seues capacitats sen-
sorials, motores, la seua capacitat d’expressió i com-
prensió verbal... En definitiva, els xiquets aprenen i es 
desenvolupen jugant. 
Els xiquets que no juguen o que juguen poc tenen un 
risc major de dèficits intel·lectuals i socials, raó per la 
qual cal que els adults els oferisquen un ambient se-
gur per a jugar, a més dels joguets adequats que els 
permeten una àmplia varietat d’activitats. 
Quant a l’elecció de les joguines que volem demanar 
als reis , és important tindre en compte una sèrie de 
criteris i anar amb compte amb la possible distorsió 
que pot provocar el bombardeig de la publicitat.

Cal recordar:
Que el joguet adequat depèn de l’edat del xiquet, de 
l’interès que desperta i de les seues possibilitats 
d’utilització.

Que els xiquets juguen més i millor amb coses senzi-
lles i quotidianes (caixes,  el colador, arena, etc.)
Que els joguets han de permetre desenvolupar la ima-
ginació dels xiquets suggerint moltes i variades activi-
tats. La joguina deu permetre la participació del xiquet.
Que hem de regalar llibres als xiquets tinguen l’edat 
que tinguen (hi ha llibres per a totes l’edats, fins i tot 
per a bebès). 
Que també podem regalar música.
Caldria evitar:
Cal evitar caure en la superabundància de joguets. Cal 
regalar joguets variats, però no en una quantitat ex-
cessiva. 
Cal evitar regalar joguets amb clara discriminació per 
a xiquetes i per a xiquets. Hem de buscar joguets que 
ajuden al desenvolupament del menut, regalant cuine-
tes, nines, balons i trens a tots per igual siguen xic o 
xica. No consisteix en el fet que els xiquets hagen de 
jugar amb cuines i les xiquetes amb cotxes, sinó en su-
perar la dualitat tradicional “això és de xiquets” i “això 
és de xiquetes” i permetre que els joguets siguen gau-
dits pels dos sexes indistintament.
Cal evitar regalar joguets que estimulen la violència. 
És important cuidar molt este aspecte ja que han de 
saber que no ens agrada la violència. Si els donem 
joguines bèl·liques augmentem les possibilitats que 
l’agressivitat augmente i no aprenguen a solucionar 
els seus problemes d’una forma adequada.
Cal evitar regalar joguets que per ser massa sofisti-
cats ho donen tot fet i els convertisquen en simples 
espectadors.

Per a encertar podem intentar contestar estes pre-
guntes;
Este joguet és adequat a l’edat del xiquet?
És segur?
Fomenta la discriminació entre xiquetes i  xiquets 
Utilitzarà el xiquet/a la seua imaginació quan jugue 
amb ell?
Ajudarà al xiquet/a a aprendre a jugar de forma coo-
perativa amb altres xiquets i a aprendre a buscar solu-
cions adequades a possibles conflictes?
Pot el xiquet/a usar-lo de formes diferents? Pot tindre 
múltiples usos? 
Una cosa que no hem de perdre de vista en estes edats 
és la necessitat de jugar amb els nostres fills, de can-
tar, de contar-los contes posant-nos-els a la falda, de 
parlar-los tranquil·lament, de donar-los massatges, 
d’allargar el temps que passem amb ells, ja que som 
la seua millor font d’estimulació, i per tant som els 
que podem propiciar-los un adequat equilibri emocio-
nal. 



adi

ADI (SERVEI MUNICIPAL D’ATENCIÓ AL
DESENVOLUPAMENT INFANTIL DE 0 A 3 ANYS) 

En Borriana podeu comptar amb el suport de l’ADI. 

L’ADI (atenció al desenvolupament infantil) és un servei mu-
nicipal, format per una psicòloga i una pedagoga, des d’on 
s’organitzen activitats de caràcter preventivoeducatiu i social 
(tertúlies educatives, tallers, activitats de formació, etc.) a les 
quals podeu acudir. 

També podeu rebre atenció individualitzada (amb cita prè-
via) si desitgeu que es realitze una valoració i seguiment del 
desenvolupament psicomotor del vostre xiquet o xiqueta o 
si voleu consultar sobre algun tema socio-psicopedagògic 
específic: aprenentatge, llenguatge, conducta, alimentació, 
desenvolupament, habilitats social, son, etc. 

                    De 0 a 3 anys (abans d’anar a l’escola)
ADI: 964 033 208 / 630 717 097 de 9 a 14 hores (cita previa)

Per obtenir més informació, poden consultar la següent pàgi-
na web adi.burriana.es

Ana Vicent Gil. Psicòloga de L’ADI
Lina Puig Fabregat. Pedagoga de L’ADI

El passat 4 de desembre va finalitzat la quarta edició 
del taller per a bebés, organitzat per l’Ajuntament de 
Borriana per mitjà de l’ADI (Servei d’Atenció al Desen-
volupament Infantil) i realitzat amb una periodicitat se-
manal.
La convocatòria ha sigut tot un èxit i hi han participat un 
total de 16 bebés i les seues famílies.
El taller és una iniciativa de caràcter preventiu, basada 
en la interacció entre pares i xiquets, que sorgeix a fi de 
proporcionar recursos lúdics i suport psicopedagògic 
als pares i mares .
En este taller, a més de gaudir de sessions de joc, els 
pares ha pogut aprendre recursos que els ajudaran a 
comunicar-se i interactuar millor amb els seus bebés.
El proper taller va dirigit a xiquetes i xiquets de 18 
mesos fins 3 anys i començarà el proper mes de gener.
La inscripció está oberta i es pot fer cridant al telèfon 
de lADI, de dilluns a divendres de 9 a 14 hores (places 
limitades). 
Com sempre, els tallers estàn oberts a tots i són total-
ment gratuïts.

finalitza amb èxit la 
Quarta ediciÓ del taller 
de bebés



sme

fiesta final del
1º trimestre de los 
cursillos de Piscina y 
dePorte escolar

Jornadas multidePortiVas 
y de hábitos saludables 
naVidad 2013

i encuentro de 
multidePorte

El 21 de diciembre tendrá lugar en la piscina municipal 
la fiesta final de trimestre.
Este año estará organizada de forma conjunta para to-
dos las niñas y niños que se encuentran matriculados 
en cualquiera de los cursillos de piscina o en las activi-
dades de Deporte Escolar.

Con esto el Servei Municipal d´Esports quiere afian-
zar el criterio del deporte saludable en edad escolar 
independientemente del lugar donde se desarrolle y 
respetando las preferencias de las niñas y niños que 
lo practican.

Durante dos horas a partir de las 10 de la mañana te-
nemos previsto juegos recreativos en el agua, en la 
sala multiusos y en la calle, bailes, canciones, mucho 
deporte y como siempre alegría y risas.

Para finalizar, todos los participantes se llevarán su 
diploma personalizado junto con la evaluación corres-
pondiente al primer trimestre aprovechando ese mo-
mento para que los padres intercambien opiniones con 
los monitores sobre el desarrollo de las clases.

Llegan las navidades y con ellas una nueva edición de 
las  Jornadas Multideportivas y de Hábitos Saludables, 
organizadas por el Servei Municipal d’Esports en co-
laboración con diferentes clubs deportivos de la loca-
lidad.

Estas jornadas van dirigidas a todo el alumnado que 
esté cursando primaria y se llevarán a cabo durante las 
vacaciones navideñas en horario de mañana.

En esta tercera edición los participantes disfrutarán de 
sesiones recreativas de diferentes deportes ( natación, 
fútbol, fútbol sala, baloncesto, atletismo, juegos, tiro 
con arco, entre otros ). 

Siguiendo con la línea de ofrecer a nuestros escolares 
hábitos de vida saludables continuaremos llevando a 
cabo la Escuela de la Espalda, programa de ejercicios 
aplicados en todas los programas deportivos del SME, 
los desayunos saludables, charlas sobre nutrición y 
una revisión de su peso, índice de masa corporal, etc. 
También se les hará un estudio sobre su espalda.

El viernes 29 de noviembre al Pabellón Municipal La 
Bosca un nutrido grupo de duendes azules lo toma-
ron por asalto, se escucharon canciones, risas, gritos, 
aplausos, se los vio alegres bailando y jugando. 

Si alguien puede dar algún dato mas de estos peque-
ños avisadnos, pues, nos han comentado que son ni-
ñas y niños de las Escuelas Deportivas Municipales, 
que forman parte de los grupos de psicomotricidad, 
iniciación multideportiva y multideporte, y ahora que 
los hemos conocido seguramente pronto nos volvere-
mos a ver para repetir la experiencia que a todos nos 
gustó mucho. 

El precio de la actividad será muy asequible y además 
lo socios del club SME podrán disfrutar de descuentos 
sustanciales.

Para más información acudir a las oficinas del SME o 
en la web http://sme.burriana.es



taller de tècniQues d’estudi 
Dimarts. Del 14 de gener al 15 d’abril.
Horari: de 17:30 h a 19:00 h 
Alumnes: ESO. Màxim: 20
Taxa: 30 €
Preinscripció Oberta

casal JoVe · actiVitats de desembre 2013 i gener 2014

masterclass defensa Personal
Gratuït
Divendres 27 de desembre a les 11:00 h
Casal Jove Burriana.
Club de Karate i Tai-Jitsu de Borriana 
l’arenal.

curs de llengua de signes 
niVell bÀsic: a1.1   
Conforme al marc comú europeu de 
referència per a les llengües. 
Dissabtes del 25 de gener a 1 de març
Horari: de 9 a 14h. (30 hores)
Taxa: 30 €
Impartix: Fundació FESORD CV
Preinscripció Oberta

escoleta bombo i tambor
Divendres de 19.30 a 20.30 h
A partir de quatre anys
Gratuït

tallers musicals
Guitarra, bateria i composició 
musical.
Preu: 4 € per classe.

taller de bateria
Gratuït
Amb Guillermo J. Roig
Introducció i aprenentatge de ritmes 
bàsics de rock, blues y reagee.
Dissabtes 21 i 28 de desembre.
Horari: de 10.30 a 12.30 h

curs d’interPretaciÓ 
A partir de gener 2014.
Divendres a la vesprada. 17:30 a 19:30 h
Classe setmanal de dos hores
Professor: Víctor Antolí
Taxa: 20 € al mes
Preinscripció Oberta



zona Única de Pagaments en euros (sePa)
La Zona Única de Pagaments en Euros (Single Euro Pay-
ments Area, SEPA), és un projecte per a la creació d’un sis-
tema comú de mitjans de pagament europeu, que implica la 
creació d’una zona dins la qual tots els pagaments electrò-
nics siguin considerats domèstics.
El projecte té com a objectiu incrementar l’eficiència del sis-
tema de pagaments europeu a través de la seva unificació: 
SEPA permetrà realitzar pagaments electrònics en euros 
entre qualsevol resident a l’àrea, utilitzant un únic compte 
bancari i un sol conjunt d’instruments financers.
Amb la creació de la SEPA no només es pretén millorar 
l’eficiència dels processos d’execució de pagaments entre 
els diferents països membres, sinó que es persegueix tam-
bé desenvolupar una sèrie d’instruments, estàndards, pro-
cediments i infraestructures comunes.
Quan el sistema estigui plenament implantat, hi haurà un 
mercat únic de pagaments en euros, en què s’integraran 
tots els pagaments que es realitzin amb independència que 
siguin nacionals o internacionals i per tant, els instruments 
de pagament SEPA substituiran els instruments de paga-
ment en euros existents avui en dia.
El territori que abasta la zona SEPA, per a la creació d’un 
mercat únic de pagaments en euros, comprèn 33 països: els 
28 països membres de la UE, així com Islàndia, Liechtens-
tein, Mònaco, Noruega i Suïssa.
Encara que la migració cap als nous estàndards SEPA ja ha 
començat, i actualment coexisteixen amb els esquemes na-
cionals, l’adopció del Reglament CE 260/2012, estableix el 1 
de febrer de 2014 com a data límit perquè les transferències 
i càrrecs nacionals siguin reemplaçats per els nous instru-
ments SEPA.
Els instruments de pagament SEPA són:
• Transferències. Contempla: pagaments puntuals, mas-

sius, pagament de nòmines i pensions.
• Càrrecs directes (domiciliacions bancàries). Comprèn: 

pagaments periòdics o puntuals. S’utilitzen, bé per a pa-
gaments nacionals com per a pagaments transfronterers 
en qualsevol dels països del seu àmbit geogràfic.

Un altre instrument de pagament SEPA són les targetes. 
Les targetes vàlides en un país de la SEPA ja poden utilitzar-
se per pagar i disposar d’efectiu en tota l’àrea SEPA amb 
la mateixa facilitat amb què ho fan actualment en els seus 
propis països.
L’identificador únic de compte per a les operacions de paga-
ment en SEPA és el codi IBAN (International Bank Account 
Number). Per la seva banda, el codi BIC (Business Identifier 
Code) identifica l’entitat on es troba el compte.
Per tant, els comptes espanyols (CCC) de 20 dígits, s’han de 
convertir a format IBAN, afegint el codi de país “ES “ i 2 dígits 
de control.
Tot això implica que cal realitzar certes operacions en les 
aplicacions corporatives per adaptar-se a la nova normativa.
En el cas dels usuaris particulars, hem de comunicar obli-

gatòriament l’IBAN i el BIC en els següents casos :
• Necessitarem aquestes dades de la persona a qui volem 

enviar una transferència.
• Per als pagaments en els que som el beneficiari (nòmi-

nes, pensions, subsidis), és interessant que comuniquem 
l’IBAN / BIC a l’emissor de les transferències per assegu-
rar la continuïtat dels mateixos amb posterioritat. Aques-
tes dades es poden obtenir a l’extracte de compte i altres 
comunicacions dels bancs, està disponible igualment en 
les aplicacions de banca electrònica de les entitats.

• O quan vulguem domiciliar un rebut. Les ordres de domi-
ciliació que ja tenim signades i que es carreguen en els 
nostres comptes, seguiran vigents a partir de febrer de 
2014, no hem de fer cap canvi.

En el cas de les empreses, cal planificar la migració amb 
suficient antelació a l’1 de febrer de 2014, per evitar que 
qualsevol incidència pugui posar en perill la continuïtat dels 
pagaments. Cal tenir especial consideració amb:
• La migració de les operacions de domiciliacions actuals a 

Càrrec SEPA esquema bàsic (SDD Core), en aquelles des-
tinades a particulars, no cal demanar nou consentiment 
per part del deutor, sent vàlida l’ordre de domiciliació que 
es va formalitzar en el seu moment.

• Els Càrrecs esquema Business to Business (SDD B2B), 
aquelles domiciliacions de cobrament entre empreses, 
tant si jo els enviem per cobrar com si els rebo per pagar, 
no hi ha migració i en, tots els casos, cal formalitzar un 
manament nou.

• El canvi en els formats de les remeses de rebuts i trans-
ferències, de manera que si s’utilitzen aplicacions per a 
la seva generació, s’ha de comprovar que s’adapten a les 
noves exigències.

• Comunicar obligatòriament l’IBAN i el BIC dels comptes 
en els seus pagaments i cobraments. Si no es disposa 
d’aquesta informació, es recomanable sol·licitar-la als 
lliurats i beneficiaris dels rebuts i transferències.

A més s’ha de tenir en consideració els següents punts :
• Igualtat de comissions en operacions en euros nacionals i 

transfrontereres (EEE).
• Fitxers d’emissió de pagaments en format ISO 20022 XML.
• El deutor haurà de donar el seu consentiment amb caràc-

ter previ a una operació de deute.
• L’import de les transferències es farà efectiu com a màxim 

el següent dia hàbil.
• En cas que hi hagi comissions, cada entitat cobrarà al seu 

respectiu client segons el que tinguin estipulat.
• Com es venia fent fins ara, tenim la possibilitat de limitar 

o evitar que es carreguin en el nostre compte determinats 
càrrecs domiciliats.

Des de la nostra administració s’estan fent els canvis neces-
saris en les aplicacions davant l’entrada en vigor de SEPA el 
pròxim 1 de febrer de 2014.

ciutats intel·ligents
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2013 fue meJor Que 2012 
y 2014 lo será mucho más
Llegamos a final del ejercicio anual y es lógico que 
nos propongamos hacer un balance. Con la pruden-
cia que la difícil situación por la que atravesamos 
exige, creemos que podemos decir que 2013 ha sido 
mejor que 2012 pero peor de lo que será 2014. En 
definitiva, podemos decir que a la Administración 
Municipal las cosas le van yendo mejor.

Estamos pasando unos años en que la máxima 
preocupación es la situación económica. En nues-
tro Ayuntamiento ya hace varios años que estamos 
aplicando medidas que acomodaran nuestros gas-
tos a las disminuciones de ingresos que la crisis 
económica provocó: suprimimos las subvenciones a 
los grupos políticos, disminuimos las retribuciones 
de cargos electos, suprimimos cargos de confianza, 
redujimos la plantilla de personal, renegociamos la 
práctica totalidad de contratos administrativos... Y 
todo ello nos ha permitido rebajar nuestro endeuda-
miento desde el 116% de nuestros recursos corrien-
tes, en que se situó hace pocos ejercicios, hasta el 70 
% en que cerraremos el presente.

Esa mejoría nos ha permitido que, en 2013, hayamos 
recuperado capacidad inversora y que nuestras in-
versiones, en el cementerio, en renovación de red de 
aguas y alcantarillado, en reposición e instalación de 
nuevo mobiliario en parques, en actuaciones en vía 
pública, sin ser demasiado cuantiosas aún, las haya-
mos podido pagar sin recurrir a endeudamiento, sino 
con nuestros ingresos corrientes.

En esa misma línea vamos a seguir en 2014, ejercicio 

en el que además, gracias a todas las medidas que 
hemos implantando, podremos reducir el IBI en un 
3,2%; serán menos ingresos para el Ayuntamiento, 
pero será algo más de dinero disponible en nuestros 
bolsillos, sin que se resienta en nada la actividad 
municipal, ya que la reducción de gastos en amor-
tización de deuda y pago de intereses nos permite 
recaudar menos e incluso gastar más en algunas 
partidas, como la de ayudas sociales, que se duplica 
para el próximo año.

Hemos puesto en marcha la oficina de atención al 
ciudadano, que simplifica trámites en el Ayunta-
miento y hemos aprobado los Reglamentos de Par-
ticipación Ciudadana, Reclamaciones y Sugerencias 
y del Consejo Social de la Ciudad, que van a propiciar 
un Ayuntamiento más abierto y participativo.

Otro logro importante ha sido la muy reciente puesta 
en marcha del nuevo contrato de gestión del alum-
brado público. Vamos a ahorrar más del 50% de con-
sumo y vamos a renovar todas las luminarias de la 
ciudad, combatiendo la contaminación lumínica y eli-
minando cada año emisiones de CO2, equivalentes a 
un bosque de 7.000 árboles.

Podríamos caer en la tentación de gastar más para 
“lucirnos” más, pero vamos a seguir en la misma 
línea de los últimos ejercicios, ya que creemos que 
es la más positiva para el bolsillo de los ciudadanos 
y porque sabemos de la madurez del pueblo de Bu-
rriana que exige seriedad en el gasto y no alegrías 
innecesarias.

Por eso, aunque sabemos que muchas familias de 
Burriana, demasiadas, siguen sufriendo dramáticos 
problemas y buscando empleo para sus miembros, 
creemos que podemos ser más optimistas de lo que 
éramos hace un año, que podemos confiar más en el 
futuro y que estamos poniendo de nuestra parte to-
dos los medios para que la situación de mejoría vaya 
llegando a todas las casas.

El grupo municipal Popular desea a todos los burria-
nenses una feliz Navidad, que puedan compartir es-
tos días con las personas más queridas y que estas 
fechas de reunión y cariño sean el mejor preludio de 
un año 2014 que a todos deseamos mejor y dichoso.

GRUPO MUNIPAL POPULAR

pp@burriana.es
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la “dis-funciÓn” PrenaVideña 
del PP
Como “regalos” anticipados a los burrianenses por 
las inminentes fiestas y para “alegrar” el año nue-
vo, el “des-gobierno” del PP ha preparado pliegos 
y ordenanzas que dejan patente que su espectáculo 
prenavideño, más que función, es una disfunción, 
porque no defienden los intereses públicos sino 
todo lo contrario: perjudican a todos. Es lo que pasa 
cuando los políticos que gobiernan son más bien 
actores que mienten y tienen un nefasto guión. Más 
nos valiera recibir carbón (del dulce) por reyes, que 
no estos despropósitos:

EL ADELANTO DEL COBRO DEL IBI
El IBI adelantará su periodo de cobro para 2014 (y en 
lo sucesivo) entre los meses de julio y septiembre, 
con una bajada irrisoria y tras cinco años de una bru-
tal subida (el 31,68 %) para compensar el aumento 
del valor catastral, pero ¿En los años venideros se-
guirán ajustando el tipo mientras el valor catastral 
sigue subiendo? Fuster no ha querido decir nada al 
respecto, sólo se excusa con el adelanto del IBI con 
que otros municipios lo cobran antes ¿Por qué no 
dice que otros no cobran tasa de basuras? Además el 
nuevo periodo de cobro coincide con gastos extra de 
verano, material escolar, matrículas y un largo etc… 
No en vano los ciudadanos han acudido a nosotros, 
los socialistas, con sus firmas (más de 300) para ale-
gar contra este desastre ¿Porqué hace esto el PP? 
Prefiere ahogar más a los ciudadanos en lugar de 
prescindir de gastos innecesarios. Esperemos que 
hagan caso de las alegaciones, porque no son sólo 
300 personas, son familias enteras, toda Burriana, 
los afectados. LOS SOCIALISTAS ESTAMOS CON LOS 
CIUDADANOS, LOS OTROS, SENCILLAMENTE, NO.

LA NUEVA ORDENANZA DE VADOS.
El esperpento continúa con esta ordenanza que sólo 
demuestra el afán recaudatorio del PP: ahora, aun-
que no tenga usted vado (y no lo quiera), se lo pueden 
imponer. Como decía un programa del difunto canal 

9 (que se ha cargado el PP) “a guanyar diners…” 
pero a costa del ciudadano, para que paguemos sus 
despilfarros con un procedimiento de más que du-
dosa legalidad. Eso si no le ponen una jardinera o un 
bolardo en la puerta para dejar bien claro que usted 
no paga y además fastidiarle, vulnerando con ello 
unos cuantos preceptos legales, porque en muchos 
casos no se cumple la normativa de accesibilidad, 
entre otras. Y para más “INRI”, esa jardinera cues-
ta más que pagar un vado. Además en los poblados 
marítimos (puerto sólo) podrán optar por solicitar 
vado de temporada (que está muy bien), pero el res-
to de vecinos no: ESO ES DISCRIMINAR, Y NO TIENE 
JUSTIFICACIÓN ALGUNA. 

EL PLIEGO DE LA ORA
Y como colofón viene el pliego de la ORA para faci-
litar el tránsito rodado en el centro (que por cierto 
presenta un estado lamentable). Efectivamente nos 
parece muy bien que se facilite, pero la solución de 
verdad para ello no es la “famosa” ORA, sino un par-
king: eso que el PP lleva prometiendo desde hace 18 
años en diferentes lugares de la ciudad pero que ja-
más se ha materializado, porque no han hecho más 
que mentir. Los socialistas hemos reivindicado las 
necesidades de los vecinos afectados, para que se 
concediera una tarjeta de residencia y se arbitrara 
un sistema para que residentes y trabajadores pue-
dan o bien no pagar o bien pagar menos, pero al PP 
le da exactamente lo mismo, porque las ganas de 
trabajar, si alguna vez las han tenido, ni están ni se 
las espera, y de momento el sistema se mantendrá 
hasta no sabemos cuando, igual que tampoco sabe-
mos si algún día habrá un parking en condiciones 
(mientras gobierne el PP).

A esto no puede llamársele ni gobernar ni velar por 
los intereses de los burrianenses, dejando bien cla-
ro que el PP ni funciona ni cumple con su función, y 
los ciudadanos, con su alegaciones, se lo están re-
cordando.

¡TRANSPARENCIA YA!
Habría que recordarles también que en el último 
pleno se aprobó por unanimidad una moción que 
presentamos los Socialistas sobre transparencia. Si 
de verdad se la creen, que la cumplan, y que el Sr. 
Fuster  se deje de mentiras cuando afirma que se 
nos ha facilitado toda la información sobre los gas-
tos ocasionados a las arcas públicas por la celebra-
ción del Arenal Sound en sus diferentes ediciones, 
porque ESO ES MENTIRA: se nos facilitó una tabla 
incompleta de esta edición y muy poco más. Que se 
dejen de estos “regalos” envenenados a los ciuda-
danos y acepten lo que éstos les demandan

Visite nuestra nueva web: www.pspvborriana.com
Contacte con nosotros: psoe@burriana.es
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la táctica del aVestruz
El conseguir una cita con algunos de los miembros del 
actual, esperemos que por poco tiempo, equipo de go-
bierno para solucionar algún problema es una tarea 
digna de Hércules.

Para hablar con el Alcalde-a-ratos Calpe hay que pasar 
más filtros que en un aeropuerto norteamericano tras 
el 11-S.

Y esperar una solución es como predicar en el desierto.

Hace poco mas de un año, la Unión Europea redactó 
y aprobó un Memorando sobre condiciones políticas 
que en su párrafo 31 apartado 5 insta a España a que 
“adopte medidas complementarias para la apertura 
de los servicios profesionales, reduzca las demoras 
para obtener licencias y permisos para abrir nuevos 
negocios y erradique los obstáculos a la actividad em-
presarial”.

En una época como la actual, con la que está cayendo 
(y la que va a caer, por mucho que algunos ilumina-
dos digan lo contrario), las personas que se deciden a 
emprender una aventura empresarial deberían tener 
todos los apoyos y facilidades posibles. Pues desgra-
ciadamente no es así, los plazos se siguen eternizando, 
el papeleo absorbe tiempo y dinero y los problemas se 
enquistan.

Y da igual el volumen de la iniciativa. Da igual Sant Gre-
gori (“el proceso se esta haciendo muy largo”, recono-
ce el Alcalde-a-ratos Calpe), que la apertura de una 
tienda.

El Ayuntamiento, Ca la Vila o cualquier otra denomina-
ción, es la casa de todos. Los que ahora ocupan pues-
tos directivos están de paso (aunque algunos son de 
paso largo, ¿verdad Perelló?) y deben ser conscientes 
de ello.

Pero deben ser más conscientes todavía de que están 
al servicio del ciudadano, tanto del que les ha elegido 
con su voto como del que optó por otra formación. El 
profundo abismo que se ha creado entre el político y el 
ciudadano debe desaparecer de forma inmediata.

El ciudadano de a pie debe ver en el Ayuntamiento y en 
los políticos locales un apoyo y una ayuda, no un orga-
nismo frio, distante y fiscalizador del que nunca ema-
nan buenas noticias.

El chascarrillo “el Ayuntamiento es un lugar donde en-
tras con un problema, sales con dos y encima te ha cos-
tado dinero” debe pasar al olvido de forma inmediata.

Desde CIUTADANS INDEPENDENTS PER BURRIANA 
propugnamos una mayor cercanía entre el Ayunta-
miento y los ciudadanos. El acceso debe ser rápido, y 
la participación ciudadana en los asuntos municipales 
debe incrementarse, creando canales de participación 
fáciles de usar y creíbles.

Ya está bien de salidas por la puerta de atrás, citas que 
se eternizan y malas caras ante los ciudadanos. Se 
está en el Ayuntamiento por el ciudadano y para el ciu-
dadano. El político está de paso, pero el ciudadano de 
Burriana lo es siempre.

Cuando un ciudadano acude al Ayuntamiento no lo hace 
por gusto, sino acuciado por un problema y en busca de 
una solución. Es labor del político asumir ese proble-
ma como si fuera suyo y buscar la mejor solución que 
palíe, en la mayor medida posible, el problema que se 
le ha manifestado.

La política, y más aún en el ámbito local, va más allá de 
los actos grandilocuentes, de las declaraciones rim-
bombantes y de las placas y cintas de inauguración.

Devolvamos pues al ciudadano la importancia que ver-
daderamente tiene, y que jamás se le debió usurpar.

Este mes tenemos SURTIDO DE  PERLAS PRENAVIDE-
ÑAS

“Estamos intentando no despilfarrar” Juán “Aramís” 
Fuster. ¿Tras dos años y medio de legislatura, con una 
situación económica caótica y con una presión fiscal 
asfixiante, están intentando no despilfarrar? ¿Cómo se 
califican los escoltas, viajecitos, gastos de representa-
ción y demás prebendas? ¿Cómo gastos esenciales?.

“La apertura del Museo Tarancón esta en fase em-
brionaria” Enrique “no se afeita en Valencia pero se 
fotografía en Madrid”Safont. Si después de una década 
seguimos en fase embrionaria, esto durará mas que la 
obra de la Sagrada Familia.

“Se ratificará la decisión sobre la Papelera en pleno 
para que no se pueda decir que se realizó por un órga-
no incompetente”

Juán “la pata hasta el corvejón” Granell. El órgano in-
competente es la Alcaldía, mediante un decreto, Sa-
quen sus propias conclusiones.

Ni roja ni azul.........BURRIANA ES NARANJA.

Ciutadans Independents per Burriana les desea una 
FELIZ NAVIDAD.
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de 10 dies naturals a L3M Construcción, Urbanismo y 
Servicios, SA, perquè preste la seua conformitat o ma-
nifeste els inconvenients que crega oportuns.

El Ple aprova per unanimitat inadmetre per extem-
porani i improcedent el recurs de reposició contra 
l’acord del Ple de l’Ajuntament de 3 de gener de 2013, 
d’aprovació del Pla de reforma interior i modificat del 
Projecte de reparcel·lació de la unitat d’execució A-11, 
presentat per Vicente Guerola Peris i Ana María Garí 
Castrillo, José Ventura Serra i Josefina Chordá Safont, 
Paola Tellols Barrionuevo i Carmen Tellols López, An-
tonio Renau Traver i Asunción Redondo Marchante, Do-
lores Tormos Mas i Vicente Mas i Vicente Jospe Pipolls 
Tormos i Dolores de la Fuente Mochales, Luis Miguel 
Mollón de la Fuente i María Dolores Mollón de la Fuen-
te.

El Ple aprova per unanimitat inadmetre els recursos 
de reposició contra l’acord de l’Ajuntament de 3 de 
gener de 2013 d’aprovació del Pla de reforma interior 
i modificat del Projecte de reparcel·lació de la unitat 
d’execució A-11 presentats per Cristina Carrasco Pa-
rra, Francisco Saura Delgado i Urbanovenes, SL.

El Ple aprova inicialment i per majoria, amb els vots 
a favor del PP i CIBUR (11+3) i l’oposició del PSOE (7), 
el text de l’Ordenança municipal reguladora de les au-
toritzacions de guals i zones de càrrega i descàrrega, 
així com la seua informació pública durant un període 
de 30 dies.

El Ple aprova per unanimitat el conveni de col·laboració 
amb l’Institut Valencià de la Joventut de la Generalitat 
Valenciana per a l’emissió del carnet jove a través del 
Centre d’Informació Juvenil (Casal Jove).

El Ple aprova per unanimitat el Pla estratègic de sub-
vencions i la memòria explicativa dels objectius, els 
costos de realització i les fonts de finançament per a 
l’exercici de 2014.

El Ple aprova per majoria, amb els vots a favor de PP 
i PSOE (11+7) i l’oposició de CIBUR (3), l’expedient 
10/2013 de modificació del Pressupost municipal 
de 2013 per mitjà de concessió de crèdits extraor-
dinaris i suplements de crèdit, per import global de 
479.335,73 euros -finançats amb càrrec al Fons de 
contingència, baixa d’interessos de préstecs i ro-
manent de Tresoreria-, per al pagament de comple-
ments d’endarreriments del personal, un preu just a 
l’avinguda de Cañada Blanch, així com despeses diver-
ses de combustible, assistència jurídica, transport es-
colar, consorci de bombers, manteniment, electricitat i 
adequació de locals municipals.

El Ple queda assabentat per dació de compte de la in-
formació econòmica remesa al Ministeri d’Hisenda i 

Ple ordinari 7/11/2013
El Ple designa per unanimitat com a dies amb caràcter 
de festa local per a l’any 2014 el 3 de febrer i el 8 de 
setembre, celebracions patronals en honor a sant Blai 
i la Mare de Déu de la Misericòrdia, respectivament.

El Ple, després d’avalar per unanimitat la votació se-
creta, tria per majoria absoluta Francisco Ventura 
Fonfría com a jutge de pau titular de l’Ajuntament de 
Borriana i aprova remetre’n l’acord al jutge degà de 
primera instància i instrucció de Vila-real a l’efecte de 
la seua elevació a la Sala de Govern del Tribunal Su-
perior de Justícia de la Comunitat Valenciana perquè 
efectue el nomenament corresponent.

El Ple aprova inicialment i per unanimitat la modi-
ficació del text del reglament regulador del servei 
d’estacionament limitat sota control horari en diver-
ses vies públiques de la ciutat, relativa a l’import de 
la cancel·lació de sancions que es preveu en l’article 8, 
que quedarà redactat com segueix: “[…] pot cancel·lar-
se la denúncia efectuada per excés de temps, sempre 
que este no siga superior a una hora, per mitjà del pa-
gament de la corresponent tarifa d’anul·lació; el com-
provant d’este, així com la denúncia, han de dipositar-
se en les bústies establides a este efecte. L’import de 
l’esmentada tarifa d’anul·lació queda establit en 3,90 
euros per a la zona blava (1 i 2) i en 4,55 euros per a la 
zona taronja (3)”. Així mateix, s’ordena l’obertura d’un 
termini d’informació pública de 30 dies.

El Ple ratifica per majoria, amb els vots a favor de PP 
i CIBUR (11+3) i l’abstenció del PSOE (7), el Decret de 
l’Alcaldia Presidència de 20 de novembre de 2012 pel 
qual es manifesta la decisió de litigar i defensar els in-
teressos municipals en el recurs contenciós adminis-
tratiu interposat per Promotora de Desarrollos Urba-
nísticos AMEG, SL.

El Ple aprova per unanimitat la desestimació de les 
al·legacions formulades per la Societat de Garantia Re-
cíproca de la Comunitat Valenciana i la inadmissió per 
extemporànies de les formulades per L3M Construc-
ción, Urbanismo y Servicios, SA, en relació amb la reso-
lució del conveni urbanístic subscrit amb l’esmentada 
mercantil per a la urbanització del Programa d’actuació 
integrada del sector camí Serratella-camí Marge. Així 
mateix, s’acorda la confiscació de la garantia de pro-
moció dipositada per l’empresa (187.839,60 euros), a fi 
d’indemnitzar l’Ajuntament i els propietaris pels danys 
i perjudicis causats per l’incompliment culpable de 
les seues obligacions com a urbanitzador. Finalment, 
s’acorda la cancel·lació del programa i s’incoen les ac-
tuacions necessàries per a una nova programació, amb 
la iniciació dels tràmits per a la liquidació de l’obra 
d’urbanització i la concessió d’un període d’audiència 
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Administracions Públiques, referida al tercer trimes-
tre de 2013.

El Ple queda assabentat per dació de compte dels 
acords adoptats per la Junta de Govern Local en 
les sessions realitzades entre els dies 24/09/2013 i 
21/10/2013, ambdós inclosos; així com de les resolu-
cions dictades per l’Alcaldia Presidència, que consten 
a la Secretaria Municipal, corresponents al període del 
16/09/2013 al 27/10/2013.

Urgència

Despatx extraordinari primer. El Ple aprova per una-
nimitat una moció presentada pel Grup Municipal del 
Partit Popular per la qual s’exigeix a la Confederació 
Hidrogràfica del Xúquer la neteja i tasques de condi-
cionament dels llits del riu Anna i del barranc de Be-
txí a fi de minimitzar possibles inundacions; així com 
l’autorització de les actuacions realitzades per ajun-
taments en este sentit i deixar sense efecte possibles 
sancions. El Ple acorda remetre l’acord al president de 
la Generalitat Valenciana, al president de les Corts Va-
lencianes, a la presidenta de la Federació Valenciana 
de Municipis i Províncies, a la presidenta de la CHX i 
al ministre d’Agricultura, Alimentació i Medi Ambient.

Despatx extraordinari segon. El Ple aprova per unani-
mitat una moció presentada pel Grup Municipal Socia-
lista i esmenada pel Grup Municipal del Partit Popular 
relativa a la millora de la transparència de l’Ajuntament 
de Borriana i que preveu l’inici de l’expedient per a 
constituir el Consell Social de la ciutat i la comanda 
a este de la formulació i proposta d’una ordenança de 
transparència, accés a la informació i pràctica de bon 
govern municipal; així com que s’aculla a l’avaluació 
i altres mesures previstes en l’àmbit legal, i també a 
l’avaluació de l’ONG Transparència Internacional Es-
panya.

Precs i preguntes

Javier Gual pregunta a Ana Montagut si s’ha contes-
tat l’escrit presentat per alguns pares dels xiquets 
que acudeixen a la guarderia Infant Felip, en relació 
amb reparacions per mal estat de conservació de les 
instal·lacions (neteja, tanca, etc.); si coneixien esta in-
formació i si actuaran o per què no ho han fet abans. 
Responen Ana Montagut i l’alcalde, José Ramón Calpe.

Javier Gual pregunta a l’alcalde, José Ramón Calpe, si 
coneix els detalls del Pla especial de la Marjaleria, tal 
com va afirmar en premsa la consellera Isabel Bonig; i 
si és així si els els pot explicar. Respon l’alcalde, José 
Ramón Calpe.

María Dolores Aguilera prega a Ana Montagut i a Con-
suelo Suay que es reunisquen tots els grups, visiten les 
instal·lacions de la guarderia Infant Felip i que facen 

les reparacions pertinents. Responen Consuelo Suay i 
Ana Montagut.

María Dolores Aguilera pregunta a l’alcalde, José Ra-
món Calpe, si tenen clares les distintes possibilitats 
que pot adoptar jurídicament l’Ajuntament en relació 
amb el Programa d’actuació integrada del Golf Sant 
Gregori. Respon l’alcalde, José Ramón Calpe.

Junta de goVern 11/11/2013
La Junta aprova la relació 1/2013 de liquidacions de 
baixa en concepte de l’impost sobre vehicles de tracció 
mecànica (IVTM).

La Junta aprova la liquidació de baixa en concepte de 
l’IVTM a càrrec de Modesto Porcar Barreda per error en 
aplicació de bonificació concedida.

La Junta aprova la relació 3/2013 de sol·licituds de bo-
nificació en l’IVTM per a vehicles històrics o d’antiguitat 
mínima de 25 anys.

La Junta inadmet per extemporani el recurs de reposi-
ció presentat per Societat Estatal Correus i Telègrafs, 
SA, contra liquidació de l’impost sobre béns immobles 
corresponent a l’exercici 2013.

La Junta estima la sol·licitud de reconeixement 
d’exempció a l’efecte de l’impost sobre béns immobles 
formulada per la Congregació Salesiana per a l’immoble 
destinat a centre d’acollida de menors.

La Junta estima la sol·licitud d’anul·lació de liquidació 
en concepte d’alta de l’impost sobre béns immobles 
(centre de salut Borriana II) efectuada per la Generalitat 
Valenciana.

La Junta aprova la relació 4/2013 d’altes de l’impost so-
bre béns immobles.

La Junta deriva l’acció administrativa de cobrament 
contra l’adquirent de bé immoble afecte a pagament de 
quotes d’urbanització derivades del sector Serratella-
Marge d’Antonio Navarrete Ávalos i Adela Macián Espí-
nola a Caixa Rural Sant Josep de Borriana SCCV.

La Junta aprova despeses per import superior a 3.000 €.

La Junta inicia actuacions d’execució subsidiària en le-
galitat urbanística vulnerada per la mercantil Pavimen-
tos Roco, SL, en solar situat al c/ la Pau, núm. 4.

La Junta ordena, com a mesura de restauració de lega-
litat urbanística vulnerada, la demolició d’obres execu-
tades sense llicència per Alejandro Ros Igual (parcel·la 
261, polígon 22 del camí de les Tancades) i Rafael Arri-
bas Abella (polígon 8, parcel·les 270-77).

La Junta concedeix llicències d’obres a Gas Natural Ce-
gás SA, Mundo Construct, Elvira Martorell Alonso, co-
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Campos Rosell la modificació de llicència d’obres con-
cedida al seu dia.

La Junta concedeix llicències d’obres a Diana Saura 
Fausto, Salvador Llopis Aymerich, Tamara Ribes Bellés, 
Edgar García Soler, Rosana Canós Broch, Juan Manuel 
Aguilera Tomás, Joaquín Ramos Alzallu, Manuel Usó 
Fandos i comunitat de propietaris c/ Ausiàs March, núm. 
72.

Junta de goVern 25/11/2013
La Junta autoritza la devolució de l’aval per import de 
453,16 euros dipositat per Overlease, SA, com a garantia 
del subministrament en règim de lloguer de tres vehi-
cles per al servei de via pública (un furgó i dues furgo-
netes).

La Junta queda assabentada per dació de compte de la 
sentència dictada pel Tribunal Superior de Justícia de 
la Comunitat Valenciana, per la qual es desestima el 
recurs d’apel·lació interposat per Miguel García Martí-
nez i altres contra projecte de reparcel·lació de la unitat 
d’execució D-3.3.

La Junta rectifica el subjecte passiu en liquidacions de 
taxes urbanes de Fbex Promo Inmobiliaria a comunitat 
de propietaris pàrquing Germanies núm. 7, de José M. 
Sanchiz Francisco a Unión de Créditos Inmobiliarios SA, 
de Salvador Segarra SL a Moju 2003 SL i de Marian Be-
ganu a NCG Banco SA.

La Junta estima la sol·licitud de devolució d’ingressos 
en concepte d’impost sobre construccions i desestima la 
de devolució de taxes per serveis urbanístics efectuada 
per Silvia Carratalá Ríos.

La Junta acorda l’execució de la sentència dictada pel 
Jutjat Contenciós Administratiu núm. 1 de Castelló en 
recurs interposat per la mercantil Enrique Miranda, SL, 
contra acord de la Junta de Govern Local (26 de març de 
2012) pel qual es desestimava la sol·licitud de devolució 
d’ingressos en concepte de l’impost sobre construccions 
i taxa per serveis urbanístics derivada d’un expedient 
de llicència d’obres majors i, en conseqüència anul·la 
l’esmentat acord, que queda sense efecte. Així mateix, 
s’aprova –en execució de l’esmentada sentència- la de-
volució a la mercantil de 3.857,51 € en concepte d’ICIO i 
interessos legals.

La Junta aprova la relació desestimatòria de sol·licituds 
d’exempció en l’impost sobre vehicles de tracció mecà-
nica (IVTM) efectuades per titulars de la condició de mi-
nusvalidesa per al seu transport amb caràcter exclusiu.

La Junta aprova la relació desestimatòria de sol·licituds 
de devolució de part proporcional de l’IVTM.

La Junta acorda la derivació per afecció al pagament de 

munitat de propietaris c/ Europa núm. 7 i Antonio Osca 
Solsona, i denega la sol·licitada per Javier Samper Cas-
tells.

Junta de goVern 18/11/2013
 La Junta aprova l’expedient per a la contractació del 
servei de transport de viatgers dins del terme municipal 
de Borriana per l’import anual de 13.200 euros (IVA in-
clòs) i el plec de prescripcions tècniques i de clàusules 
administratives.

La Junta aprova les liquidacions en concepte de taxes 
administratives derivades d’expedients de gestió (re-
collida de fems en zona de Santa Bàrbara) a càrrec de 
Mercedes Isach Miró, Ramón Rochera de las Liras, Ma-
nuel Castillo Daudí, Gema Escrivá Burguera, María Ca-
sanova Juan i Vicente Cabrera Chabrera.

La Junta aprova les liquidacions de baixa en concepte de 
l’impost sobre vehicles de tracció mecànica (IVTM) eme-
ses a càrrec de Marian Lupu.

La Junta aprova la liquidació d’alta en concepte de l’IVTM 
a càrrec de José María Parra Fernández.

La Junta aprova l’expedient 9/2013 de sol·licituds de de-
volució de part proporcional de l’IVTM.

La Junta desestima el recurs de reposició contra liqui-
dació de l’impost sobre béns immobles interposat per 
Juan José Colom Garí.

La Junta estima la sol·licitud de devolució d’ingressos 
en concepte de l’impost sobre béns immobles efectuada 
per Carolina García Sanchis.

La Junta estima la sol·licitud de rectificació de liquida-
cions fiscals en concepte de l’impost sobre béns immo-
bles, per inaplicació de bonificació efectuada, per Urba-
nizadora Constitución, SL.

La Junta rectifica la liquidació, amb alta i divisió, en 
concepte d’impost sobre béns immobles (Tresoreria 
General Seguretat Social i Ajuntament de Borriana per 
immoble ubicat al c/ València).

La Junta desestima el recurs de reposició interposat 
per José M. Agustina Escolano i sol·licita al Jutjat au-
torització per a entrada en immoble situat a la travessia 
paral·lela al carrer dels Mariners.

La Junta ratifica la modificació del contracte d’arren-
dament del local situat al camí d’Onda, núm. 8.

La Junta incoa expedient per a la restauració de la lega-
litat urbanística vulnerada, per execució d’obres sense 
prèvia llicència, a Eugenio García Moreno i Ana María 
Carrillo Imbernón (polígon 24, parcel·la 268, a la carre-
tera de Patrici).

La Junta autoritza a Fernando García Moya i Edelmira 
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l’impost sobre béns immobles de Constantin Roman a 
Unión de Créditos Inmobiliarios SA EFC, de Hogares Vi-
llablanca SL a Servihabitat XXI SL, d’Agustín Javier Ven-
tura Ramírez a Caixabank SA, de Rafael Izquierdo Luna 
a FTA Santander Hipotecario 6.

La Junta aprova despeses per import superior a 3.000 
euros.

La Junta aprova un reconeixement extrajudicial de 
crèdits per import de 9.937,18 €, amb càrrec al vigent 
Pressupost municipal, per al pagament de factures re-
lacionades amb el servei de retirada de vehicles de la via 
pública (grua) i subministraments energètics (gas) per 
als col·legis públics.

La Junta proposa a Elvira Viñes Ballester, com a mesura 
de restauració de la legalitat urbanística vulnerada, la 
demolició d’obres edificades sense prèvia llicència al c/ 
Illes Balears, núm. 9-1rB.

La Junta desestima les al·legacions formulades per 
Vicente Gil Traver i inicia expedient de restabliment de 
la legalitat urbanística vulnerada per execució d’obres 

sense prèvia llicència al polígon 8, parcel·la 256, del 
camí de la Cossa.

La Junta declara comesa infracció urbanística i imposa 
sanció de multa a Vicente Reig Urios i Cristina Bou Ven-
tura per execució d’obres al c/ Mestre Rodrigo, núm. 12.

La Junta incoa expedients sancionadors per presumptes 
infraccions urbanístiques comeses per Romualdo Palau 
Esteve (polígon 2, parcel·la 36 del camí de Carnissers), 
Yolanda Merino Alday i José Manuel Sanchis Rubert 
(immoble situat a l’Ecce Homo, a la unitat d’execució 
A-21), i Alejandro Ros Igual (parcel·la 261, polígon 22 del 
camí de les Tancades).

La Junta concedeix llicències d’obres a Gas Natural Ce-
gás SA, centre islàmic Abu Bark Asaddik, José Gallach 
Pla, Manuel Jesús Ramos Borillo, Juan Tomás Sabater, 
Herminio Roca Blasco, Francisco Botella Cloquell, Regi-
na Garces Prades i Marta Boix Domingo.



agenda

TELÈFONS D’INTERÉS
CENTRES OFICIALS
Ajuntament de Borriana................ 964 51 00 62
 964 57 02 02
Tinència Alcaldia Port.................... 964 58 70 78
Policia Local.................................. 964 51 33 11
Guàrdia Civil................................. 964 59 20 20
Jutjat............................................. 964 51 01 87
Serveis Socials.............................. 964 51 50 14
Casal Jove..................................... 964 59 16 92
Biblioteca Municipal..................... 964 03 39 61
Oficina Activitats Culturals........... 964 83 93 17
Oficina Turisme............................. 964 57 07 53
P. Poliesportiu M............................ 964 59 10 02
Piscina Municipal.......................... 964 59 14 00
INSS............................................... 964 51 28 54
Agencia Empleo y Desarrollo.......... 964 03 30 37
Ecoparc Municipal......................... 902 10 89 98
Centre Activitats Polivalents......... 964 51 25 25
 964 51 50 14
CEAM (C. Especialitzat d’At.al Major)... 964 59 14 15
ADI Servei d´atenció a la infáncia.......... 964 03 32 08
(de 0 a 3 anys, de 9 a 14 hores)             630 71 70 97
COL·LEGIS
CP Vilallonga................................ 964 55 84 90
CP Roca i Alcaide.........................  964 73 83 60
CP Penyagolosa............................  964 73 83 55
CP Iturbi.......................................  964 73 83 65
CP Novenes de Calatrava.............  964 73 88 70
CP Cardenal Tarancón..................  964 73 88 75
Col·legi Salesià.............................  964 51 02 50
Col·legi Illes Columbretes.............  964 51 63 62
Col·legi Villa Fàtima.....................  964 51 25 18
Col·legi Consolació.......................  964 51 02 93
IES Jaume I...................................  964 73 89 35
IES Llombai..................................  964 73 92 65
Centre Educació Especial............. 964 73 87 95
Escola Permanent d’Adults..........  964 59 10 01
Guarderia Infantil........................  964 51 02 41
Escola de la Mar..........................  964 58 61 60
Escola Taller................................. 964 51 03 61
CME Rafel Martí Viciana................ 964 03 32 30
ASSISTÈNCIA SANITÀRIA
Centre de salut.............................. 964 39 07 50
Urgències...................................... 964 39 07 60
Cita prèvia..................................... 964 39 07 50
Centre de Salut Port...................... 964 39 92 80
Consultorio del Grao (sólo verano). 964 58 53 85
CSI Novenes (cita prèvia).............. 964 55 87 00
CSI Novenes (urgències)................ 964 55 87 01
Hospital General Castelló.............. 964 72 65 00
Hospital de la Plana...................... 964 35 76 00
Ciutat Sanitària La Fe.................... 96 386 27 00
Centre de P. Familiar...................... 964 39 07 57
Salut mental.................................. 964 39 07 56
Creu Roja....................................... 964 51 76 07
Hospital La Magdalena.................. 964 24 44 00
Hospital Provincial......................... 964 35 97 00
DIVERSOS
Cementeri...................................... 964 51 01 49
Centre Alq. Sta. Bàrbara................ 964 51 00 93
Junta Local Fallera......................... 964 51 62 17
Ràdio Taxi...................................... 964 51 01 01
Centre Cultural La Mercé............... 964 51 00 10
Parc Comarcal Bombers................ 085
Estació RENFE............................... 964 51 14 80
Magatzem Municipal..................... 964 51 87 12
Mercat Municipal........................... 964 51 07 37
Sindicat de Regs............................ 964 51 45 51
Cambra Agrària (Consell Agrari).... 964 57 06 08
FACSA............................................ 964 51 28 00

ESTE CALENDARI ESTÀ SUBJECTE A VARIACIONS

*INHUMACIONS AL CEMENTERI MUNICIPAL

NAIXEMENTS

Malak Ouadoud, de Mohammed i Aziza

Daniel Rodríguez Licuta, d’Emilio José i Mariana

Pau Hernández Balaguer, de Juan Carlos i Gloria

Valeria Pastor Beldiman, de Rubén i Paula

Yasser El Hilali, d’Albdelhadi i Hasna

Shivani Evaristo Rufino, de Carlos Manuel i Beatriz

Mohamed Amine bachiri, d’El Bekkaie i Amal

Lucas Arnau Gallén, de Vicente José i Marta

Claudia Isach Vidal, de Juan Manuel i María Estela

Elena Abella Claramonte, de Javier i Ariana

Ali El Hadrati El Amrani, de Said i Khadija

Martina Montes Monfort, de David i Ana María

Loay Benatou, de Driss i Faouzia

Marwa El Khadraoui, d’Abdelilah i Nadia

Miguel Márquez Andreu, de Francisco i María Carmen

Islam Assim Benlemselmi, de Brahim i Wardia

Juan Conde Castillo, d’Alfonso i Lucía

Vera Campos Briz, de Ricardo José i Francisca

Luis Alfonso Muñoz Ballester, de Luis i Blanca

Rebeca Nicoleta Mihai, de Marius i Eugenia

Pablo Domingo de Alba, de Jorge i Sabrina

Hugo Sánchez Gimeno, de Jorge i Dulce María

Mencía Fuster Vila, de Juan i Cristina

María Aymerich Llop, de José i Vanesa

Alez García Soriano, de Carlos i Dolores Francisca

Carmen Sánchez de la Fuente, de Juan Manuel i Beatriz

Haydée Martínez Constantino, de Vicente J. i Mª Florencia

MATRIMONIS
Marcos Barreda Agut i Beatriz Fabregat Mas

Víctor Tena Palomares i Corinne Masip Escudero

David López Soriano i Irma Gálvez Fuentes

Miguel Ángel Vidre Flores i Laura Martínez Gallén

Alberto Urbaneja García i Meritxell Pérez Hedo

Juan Antonio Peris Sebastiá i Gema Otero Gandarillas

DEFUNCIONS*

Francisco Domingo Monsonís

Francisco Heredia Barruguer

Ángela Jorge Enguix

Dolores Sánchez López

Vicente Marques Ferrer

Ana María Mata Valero

Purificación Arnal Llop

Vicente Navarro Ribes

Agustina Martín Herranz

Francisca Tichell Bernad

Encarnación Hidalgo Sotomayor

Bernardino Cebrián Villanueva

José Antonio Franch Gozalbo

Josefa Monfort Usó

Manuel Fonte Esteve

61

72

84

89

75

83

85

66

87

89

88

74

75

92

83

FARMÀCIES DE GUÀRDIA DESEMBRE

LLORIS   8  18 28     
Barranquet, 22
MEDINA   9 19 29    
Finello, 15
MUÑOZ   10 20 30   
Camí d’Onda, 41
PEIRATS   1 11 21     31 
La Tanda, 22
TERRÁDEZ   2 12 22
Fdco. Gcía. Lorca, 19
VERNIA   3 13 23   
Progrés, 17
ALMELA   4 14 24   
Raval, 28
DOMÉNECH   5 15 25
Maestrat, 28
TERRÁDEZ - FUSTER  6 16 26
Sant Vicent, 6
GASCÓ   7 17 27
Pl. de les Monges, 12
PORT: BARBERÁ



horari autobÚs borriana · Port · grau / borriana · castellÓ

Horaris: Borriana - Renfe - Alqueries

*10.20 Alqueries - Renfe

*12.20 Alqueries - Renfe

*15.20 Alqueries - Renfe

*19.20 Alqueries - Renfe

Horaris fins a la Ratlla

8.20 11.20 18.20 20.20

Borriana - Alqueries - Santa Bàrbara

7.30 11.30

Només dimarts dia de mercat

Línia Borriana - Castelló

Eixides BORRIANA
cap a Castelló

Eixides CASTELLÓ
cap a Borriana

  6.30           14.15
  7.15           15.15
  8.15           16.15 
  9.15           17.15
10.15           18.15
11.15           19.15
12.15           20.15
13.15                                                                                

  7.15           15.15
  8.15           16.15 
  9.15           17.15
10.15           18.15
11.15           19.15
12.15           20.15
13.15           21.15
14.15

       6.30          13.15
  7.15           14.15
  8.15           15.15 
  9.15           16.15
10.15           18.15
11.15           20.15
12.15           

      7.00           14.15
  8.15           15.15
  9.15           16.15 
10.15           17.15
11.15           19.15
12.15           21.15
13.15  

       8.00           14.00
   9.30           16.00
 11.00           18.00 
 12.30           20.00

       8.45          15.00
     10.15          17.00
     11.45          19.00
     13.15          21.00

TOTS ELS AUTOBUSOS TENEN PARADA 
A L’HOSPITAL DE LA PLANA

DISSABTES

BURRIANA - Rda. Pere IV / CASTELLÓN - Pza. Juez Borrull (Paradas Inicial y Final)

webs municiPals

www.burriana.es

casaljove.burriana.es

turisme.burriana.es

sme.burriana.es

www.cmeviciana.es

www.burrianacultura.es

www.cvdonaburriana.org

policialocalburriana.es

www.bibliotecaspublicas.es/burriana

adi.burriana.es

arxiu.burriana.es

mam.burriana.es (museu arqueològic)

cardenaltarancon.burriana.es

www.juanvarea.es

www.facebook.com/ajuntament.burriana

 

 
DIUMENGES I FESTIUS

* No circula diumenges i festius

TEMPERATURES I PRECIPITACIONS

OCTUBRE NOVEMBRE

Dia 15 16 17 18 19 20 21 22 23 24 25 26 27 28 29 30 31 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13 14 15 16

Màx. 26 25 28 30 26,5 26 25 25 23,5 28,5 26 26 25,5 28,5 27 22 21 21 22 25 25,5 25 29,5 28 24 23 22 24,5 25 24 22,5 24,5 16

Mín. 15 15 15,5 16,5 16 16 15 14,5 16 16 16 16,5 16 15 14,5 11,5 11 8,5 8 10 10 13 13,5 13 12,5 12 12 9 13 12,5 10,5 11,5 8

Pre.

* DADES FACILITADES PEL SINDICAT DE REGS DE BORRIANA

agenda



concert de nadal de la coral borrianenca
Basílica del Salvador, dijous dia 26 de desembre, 
20 h.

Viii concurs de teatre en ValenciÀ. falla 
societat sant JoseP
Teatre Payà, divendres dia 10, 22.30 h i diumenge 
dia 12, 18 h.

Viii concurs de teatre en ValenciÀ. falla 
societat club 53
Teatre Payà, divendres dia 24, 22.30 h i diumenge 
dia 26, 18 h

concert de l’orQuestra de l’afb
Auditori Juan Varea, dissabte dia 21 desembre, 11 h.

concert de nadal de la banda simfÒnica 
de l’afb 
Teatre Payà, diumenge dia 22, 18.30 h. 

concert de reis Per la banda JoVe de l’afb
Teatre Payà, dissabte dia 4 de gener, 19 h.

concerts de nadal

GENER

betlem de JaVier tena

betlem del Programa de Persones maJors 
de l’assemblea local de creu roJa
de burriana

CMC La Mercé

exPosicions

mÚsica actuacions

actuaciÓ de leo 
harlem i dani de la 
cámara

Teatre Payà, divendres 

dia 27 de desembre, 

22.00 h.

“dedos con duende” 
actuaciÓ de Pedro
naVarro. amb 
col·laboració d’ana 
llopis

Teatre Payà, dissabte 
dia 28 de desembre, 
22.30 h.


